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سید ابراهیم رئیسی در فرودگاه یاسوج گفت: در سفر دور اول به دلیل بیماری کرونا زمینه دیدار با مردم فراهم نشد که در این سفر علاوه بر 
پیگیری مصوبات دور اول سفر دیداری با مردم داشتیم که هم مردم یاسوج و هم شهرستان بهمئی سنگ تمام گذاشتند. به گزارش ایسنا، 
رئیس جمهور در نشست خبری با خبرنگاران در فرودگاه یاسوج افزود: روز گذشته سد چم شیر با پیگیری کارشناسان وزارت نیرو، مسیولین 
محلی به نتیجه رســید و اگر کار شــبانه روزی نمی شد کار به نتیجه نمی رسید. وی بیان کرد: استان کهگیلویه و بویراحمد آب کم ندارد اما 
باید مدیریت آب صورت گیرد که باید سدهای دیگر در دست اقدام است کارشان انجام شود تا مردم استان کهگیلویه و بویراحمد برای آب 

شرب و کشاورزی مشکلی نداشته باشند.

www.sobh-eqtesad.ir

رئیسی: استان کهگیلویه و بویراحمد آب کم ندارد اما باید مدیریت آب صورت گیرد

info@sobh-eqtesad.ir

با افزایش قیمت طلای جهانی و کاهش دلار

بازار ابری دلار به نفع طلا تمام شد

قیمت طلا امروز )سه شنبه( در مقابل دلار افزایش یافت که نزدیک بود 
به پایین ترین حد خود در بیش از یک ســال گذشــته برسد، در حالی 
که معامله گران منتظر داده های خرده فروشــی از ایالات متحده بودند تا 
هرگونه تاثیر بر مسیر انقباض پولی فدرال رزرو ایالات متحده را ارزیابی 
کنند. به گزارش ایســنا، بهای هر اونس طلا تا ســاعت ۸ و ۲۵ دقیقه 
صبح به وقت شــرقی با ۴.۳ درصد افزایش به ۱۹۵۸ دلار و ۸۰ ســنت 
رســید و قیمت طلای آمریکا نیز با ۰.۲۲ درصد افزایش به ۱۹۵۹ دلار 
و ۸۰ سنت رسید. دلار حدود پایین ترین سطح یک سال اخیر متزلزل 
شــد و دلار ضعیف تر، طلا را برای دارندگان سایر ارزها ارزان تر می کند. 
معاملات آتی نرخ بهره نشان داد که بازارها با افزایش ۲۵ واحدی دیگر 
نرخ بهره در نشست ۲۵ تا ۲۶ جولای فدرال رزرو، قیمت گذاری کنند. 
نرخ هــای بهره پایین تر، هزینه فرصت نگهداری شــمش بدون بازده را 
کاهش می دهد. جانت یلن، وزیر خزانه داری آمریکا گفت که انتظار ندارد 
اقتصاد ایالات متحده وارد رکود شود. سرمایه گذاران انتظار دارند که بانک 
مرکزی اروپا و بانک انگلســتان با چرخه افزایش نرخ خود بیشتر پیش 
بروند زیــرا آنها تلاش می کنند تورم را به ۲ درصد کاهش دهند که به 
ترتیب در ژوئن ۵.۵ و در ماه مه ۸.۷ درصد بود. سرمایه گذاران همچنین 
مراقب داده های خرده فروشــی ایالات متحده بــرای ژوئن در اواخر روز 
خواهند بود، در حالی که داده های ضعیف اقتصادی چین که روز گذشته 
منتشــر شد همچنان بر احساسات تأثیر می گذارد. در بازار سایر فلزات 
ارزشــمند، بهای هر اونس نقره با ۰.۱ درصــد افزایش به ۲۴.۸۷ دلار 
رســید، پلاتیــن ۰.۷ درصد افزایش یافت و به ۹۸۲ دلار و ۴۳ ســنت 
رسید و پالادیوم با ۱.۱ درصد افزایش به ۱۲۹۸ دلار و ۳۰ سنت رسید.

گزیده خبر
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سوئیچ هند از نفت گران روسیه به نفت 
خاورمیانه

رئیس جمهور:

نمی شود و نمی توانیم در فرهنگ ما جایی ندارد
رئیس قوه قضائیه در دیدار با رئیس و معاونین صداوسیما:

محاکمات علنی به نفع قاضی و 
دستگاه قضایی بوده است

سخنگوی سازمان امور مالیاتی:

شناسایی ۳۰۸ هزار کدملی با واریزی مشکوک ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومانی

رئیس قوه قضائیه گفت: من به عنوان یک قاضی  که تجربه برگزاری دادگاه های علنی را دارم می توانم بگویم که 
برپایی محاکمات علنی و انتشار مفاد آنها به نفع منِ قاضی و دستگاه قضایی بوده است.به گزارش ایسنا به نقل 
از مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای طی سخنانی در دیدار با رئیس و معاونین 
سازمان صداوسیما، ضمن بیان اینکه ارتباط بیشتر قوه قضائیه و رسانه ملی و بالا رفتن اگاهی های حقوقی مردم 
به نفع کشور و مردم است، اظهار کرد: ضرورت دارد کارگروهی مشترک و تخصصی میان قوه قضائیه و رسانه 

ملی تشکیل شود و این کارگروه ضمن احصاء مشکلات و ظرفیت ها، به تعیین اولویت ها.......

تخلیه ۱۱۹ هزار تن گندم در بندر شهید رجایی

تلاش جهاددانشگاهی برای خودکفایی کشورروند افزایشی قیمت نفت ازسرگرفته شد
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 جناب آقاى حاج حمیدرضا نقاشیان مدیریت محترم
مؤسسه سخن گستر

پرسنل مؤسسه سخن گستر

با ھھا   تأفف و تأ  ذذذتت
ااذ رررر اااتتتان 

نناب آیی حاج مممدرضا وواییان 
را   مما و رررر اااتتتان و خاوواده آن ووووم سستتت 

ضض وووده، از ذگاه ادد ننان اای آن ووووم 
.عوو ذجات و  اای بازماددگان ررر آرزونندمم 

سرکار خانم فاطمه جواهریان
مدیریت محترم عامل مؤسسه سخن گستر 

پرسنل مؤسسه سخن گستر

 درگذشت برادر گرامى تان
جناب آقاى حاج محمدرضا جواهریان

را تسلیت عرض نموده، براى شما 
و خانواده محترمتان از خداوند صبر 

و شکیبایى مسئلت داریم 

ضمنا به اطلاع دوستان و آشنایان میرساند

 مجلس ختم آن مرحوم روز جمعه 1402/4/30 

 از ساعت 11 الى 12/30 در مسجد الغدیر

.واقع در بلوار میرداماد برگزار میگردد

.

نامه خندانی به رهبرانقلاب:

 نگاه عمیق و تصمیم شجاعانه معظم له گره کور طرح 
الزام به ثبت رسمی معاملات غیرمنقول را باز کرد

رئیس کانون سردفتران و دفتریاران در نامه ای به رهبرمعظم انقلاب اسلامی با تقدیر و تشکر 
از نگاه عمیق و تصمیم شجاعانه معظم له نوشت: این بیانات داهیانه گره کور طرح الزام به ثبت 

رسمی معاملات غیرمنقول را بازکرد

»علی خندانی« رئیس کانون سردفتران و دفتریاران پس از بیانات حضرت آیت 
الله خامنه ای در جمع رئیس، معاونان، مدیران و مسئولان قوه قضائیه مبنی بر 
اینکه »معاملات غیر رسمی اموال غیرمنقول از منشاء های بزرگ فساد است و 
باید از اینگونه معاملات سلب اعتبار شود و مصلحت قطعی کشور و نظام، تصویب 
نهایی طرح الزام به ثبت سندرس��می اموال غیرمنقول اس��ت« نامه ای از روی 
قدردانی، تشکر و اطاعت فرامین رهبری به معظم له نوشتند.علی خندانی در این 
نامه بیانات رهبرانقلاب را اقدامی شجاعانه و نگاه عمیق ایشان عنوان کرد و نوشت: 
نهادسردفتری اسناد رسمی مفتخر و مصمم است به پشتوانه هزاران سال فقه، 
حقوق و کتابت بالعدل از بیانات و تصمیم معظم له اطاعت کرده و همانند سربازانی 
در جبهه کتابت عادلانه و قانونمدار این فرامین داهیانه را اجرا کنند تا مردم در 
آرامش و اعتماد اقدام به ثبت معاملات کنند.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کانون 
سردفتران و دفتریاران، برنامه رادیویی »کاتب« کار مشترک روابط عمومی کانون 
با رادیو تهران از صبح شنبه ۱۷ تیرماه روی آنتن زنده رفت. در دومین روز پخش 
این برنامه مجری عنوان کرد: اس��ناد عادی یا همان کاغذهای بزرگ و کوچک 
قولنامه ای که این روزها مورد سوء استفاده کلاهبرداران و سودجویان قرارگرفته 
پرونده های قضایی را ۲ برابر کرده که همین آمار موجب صرف هزینه های زیادی 
در زندگی مردم و بودجه قوه قضائیه شده است. هرچند تعلل ۴ ساله مجلس در 
تدوین طرح اعتباربخش��ی به اسناد رس��می و دعوای حقوقی مجلس و شورای 
نگهبان در تصویب نهایی این طرح ۶ س��ال موجب خوش��نودی زمین خواران، 
کوه خواران و کلاهبرداران شد اما با ورود و فرمان رهبرانقلاب اسلامی به زودی 
شاهد تصویب و ابلاغ این قانون خواهیم بود. بدیهی است که دفاتر اسناد رسمی 
شلوغ خواهد شد و معاملات اموال غیرمنقول با مهرسردفتر اعتبار و جان دوباره 
خواهد گرفت.علی خندانی، رئیس کانون سردفتران و دفتریاران در برنامه »شهر 

آفتاب« بخش کاتب رادیو تهران با اش��اره به وضعیت فعلی طرح »الزام به ثبت 
رسمی معاملات اموال غیرمنقول« گفت: یکی از دغدغه های چندین و چندساله 
مسئولین محترم، ترویج اسناد عادی بین مردم و مسائل و مشکلات ناشی از آن 
بود که در همین راستا مجلس محترم شورای اسلامی طرحی را مبنی بر »الزام به 
ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول« آماده کرد. این طرح بین مجلس شورای 
اسلامی و شورای نگهبان چندبار رفت و برگشت داشت و درنهایت براساس قوانین 
جهت رفع ایرادات به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع داده شد. در همین 
اثنا در هفته قوه قضائیه فرمایشات حکیمانه و قاطعانه مقام معظم رهبری مبنی 
بر الزام به ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول و بی اعتباری اسناد عای گره 
گشایی بسیار خوبی را ایجاد کرد و باعث شد این مشکلی که چندین سال جود 
داشت و محل اختلاف بین مجلس، شورای  نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت 
نظ��ام بود برطرف ش��ود. الحمدلله این موضوع در ی��ک روال خاص و خوبی در 
مجمع درحال بررسی است.وی افزود: اگر این طرح به تصویب برسد محسنات 
بسیار خوبی خواهد داشت. یکی از مهم ترین مزیت های اسناد رسمی این است 
که این اسناد نزد مامور رسمی حاکمیت که مورد اعتماد نظام، حاکمیت و قوه 
قضائیه است )سردفتر و دفتریار( تنظیم می شود. سردفتر برای تنظیم یک سند 
اس��تعلام مالکیت اسناد، احراز هویت، صحت سنجی ها مختلف انجام می دهد.
خندانی تاکید کرد: منتفع اصلی این طرح که انش��الله در آینده نزدیک تبدیل 
به قانون خواهد شد، در درجه اول مردم هستند. این طرح بسیاری از مشکلات 
مانند دریاخواری، جنگل خواری، پولشویی، کلاهبرداری، فروش مال غیر و… 
که بارها مقام معظم رهبری در فرمایشات خود نسبت به این مطالب ابراز نگرانی 
کردند را از بین می برد.رئیس کانون سردفتران و دفتریاران با اشاره به راه اندازی 
س��کوها گفت: در راستای این موضوع باید تسهیلاتی را ایجاد کنیم تا مردم به 
راحتی بتوانند بدون اتلاف وقت به دفاتر اسناد رسمی مراجعه کرده و سند خود 
را تنظیم کنند بنابراین کانون س��ردفتران و دفتریاران اقدام به ایجاد س��کوها و 
پلتفرم هایی کرده تا مردم بتوانند بدون مراجعه حضوری کار خود را انجام دهند 
افراد صرفا برای انتقال قطعی باید به دفاتر مراجعه کنند.وی افزود: همکاران 
من در سراسر کشور آمادگی کامل دارند تا تنظیم اسناد را با رعایت تمامی 
قوانی��ن و مقررات انجام دهند تا درنهای��ت باعث کاهش حداقل میزان ۳۰ 
درصدی پرونده های محاکم قضائی شوند. این کار به بهداشت قضائی و ایجاد 
امنیت روانی و اقتصادی در جامعه کمک می کند.خندانی تاکید کرد: توصیه 
ما به مردم عزیزمان این است که حتما معاملات، مراودات و قراردادهایی که 
مربوط به اموال غیرمنقول است را در دفاتر اسناد رسمی به ثبت برسانند تا از 

درگیری ها و مشکلات ناشی از اسناد عادی جلوگیری شود.
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امیر موسوی

ارتش با اشراف اطلاعاتی به تهدیدات، 
توان رزمی خود را ارتقا می دهد

فرمانده کل ارتش گفت: با اشراف 
اطلاعاتی به تهدیدات و متناسب با 
رشد فناوری، توان و آمادگی رزمی 
خود را ارتقا می دهیم. به گزارش 
ایسنا به نقل از ارتش امیر سرلشکر 
سید عبدالرحیم موسوی، فرمانده 
کل ارتش در حاشیه بازدید رئیس 
ســتاد کل نیروهای مسلح از یکان های مســتقر در آذربایجان شرقی اظهار 
داشــت: این برنامه یکی از بازدیدهای دوره ای ریاســت ستاد کل است که 
معمولا برای ارزیابی توان و آمادگی رزمی و نحوه تعامل نیروهای لشــکری 
و کشــوری به صورت دوره ای صورت می گیرد. وی افزود: خوشــبختانه در 
بازدیدی که از یگان های زمینی، پدافند و هوایی انجام دادند، انگیزه، روحیه 
و آمادگی رزمندگان آجا موجب ســربلندی شــد. آمادگی و روحیه بالای 
همرزمان ما در این منطقه شایسته شکر به درگاه خداوند و تشکر و قدردانی 
از همــه این عزیزان و خانواده های محترم آن هاســت. وی ادامه داد: اگر چه 
آمادگی در بالاترین ســطح ممکن است اما چون دشمنان متوقف نیستند 
ما نیز با رصد تهدیدات و اشراف اطلاعاتی و بهره گیری از فناوری های به روز 
و تجهیــزات بومی، دائم آمادگی رزمی خــود را ارتقا می دهیم. فرمانده کل 
ارتش در پایان گفت: نیروهای مســلح در دفاع مقدس، دفاع از حرم و همه 
ماموریت های محوله توان و قدرت خود را نشان داده اند، اما باید به حدی از 
توان و آمادگی برسند که در مقابل هر تهدیدی از منافع ملی، تمامیت ارضی 

و نظام جمهوری اسلامی و آرمان های انقلاب اسلامی با قدرت دفاع کنند.
پنتاگون:

آمریکا جنگنده ها و کشتی های 
جنگی بیشتری را به تنگه هرمز و 

دریای عمان اعزام می کند

آمریکا جنگنده ها و کشــتی های جنگی بیشتری را به تنگه هرمز و دریای 
عمان اعزام می کند به گزارش ایلنا به نقل از الجزیره، آمریکا از اعزام شــمار 
بیشتری جنگنده به تنگه هرمز خبر داد.  پنتاگون طی بیانیه ای اعلام کرد 
که آمریکا جنگنده ها و کشتی های جنگی بیشتری را به تنگه هرمز و دریای 
عمان اعزام می کند.  بنا به ادعای پنتاگون،  هدف از این اقدام »تامین امنیت 
کشــتی های تجاری در منطقه« اســت.  بنا به این بیانیه، آمریکا قرار است 
چندیــن فروند هواپیمای جنگنده اف-۳۵ و ناوشــکن »توماس هوندر« را 
به  منطقه اعزام کند. مقامات دفاعی آمریکا پیشــتر نیز از استقرار تعدادی 

هواپیمای اف-۱۶ در منطقه  خبر دادند.
با رأی نمایندگان مجلس؛

تحقیق و تفحص از سازمان 
اوقاف تصویب شد

نمایندگان مجلس با تقاضای تحقیــق و تفحص از » درامدها، نحوه هزینه 
کرد آن و موقوفات رها شــده سازمان اوقاف و امور خیریه« موافقت کردند.

به گزارش ایلنا، نمایندگان در نشست علنی )سه شنبه، ۲۷ تیرماه( مجلس 
شــورای اسلامی در جریان بررســی تقاضای تعدادی از نمایندگان محترم 
)مذکــور در ذیل گزارش( برای تحقیق و تفحص از » درامدها، نحوه هزینه 
کردآن و موقوفات رها شده سازمان اوقاف و امور خیریه« با ۱۷۰ رأی موافق، 
۱۸ رأی مخالف و یک رأی ممتنع از مجموع ۲۰۹ نماینده حاضر در جلسه 

با تحقیق و تفحص از سازمان اوقاف موافقت کردند.

رئیس جمهور:

نمی شود و نمی توانیم در فرهنگ ما جایی ندارد
رئیس جمهور با اشاره به احیای پنج هزار واحد صنعتی و 
تولیدی در دولت مردمی و در قالب نهضت احیای واحد های 
اقتصادی راکد و تعطیل تاکید کرد: دولت مصمم به احیای 
همه واحد های تولیدی و صنعتی است که در دهه گذشته 
به تعطیلی کشیده شــده اند. به گزارش ایلنا، سید ابراهیم 
رئیســی بعد از ظهر امروز دوشنبه در جریان دومین سفر 
دولت مردمی به کهگیلویه و بویراحمد، در مراســم جشن 
احیای واحد های تولیدی و صنعتی راکد استان، ضمن ابراز 
رضایت از خوشــحالی و خرســندی کارگران کارخانه قند 
یاســوج و خانواده آنها در نتیجه احیای این کارخانه گفت: 
احیای واحد های صنعتی وتولیدی راکد و تعطیل شده در 
دستور کار دولت است و وزیر محترم وزارت صنعت، معدن 
و تجارت نیز مصمم اســت این مسیر را با قوت ادامه دهد. 
رئیس جمهور با اشــاره به احیای ۵ هــزار واحد صنعتی 
و تولیــدی در دولــت مردمی و در قالــب نهضت احیای 
واحد هــای اقتصادی راکد و تعطیل افزود: دولت مصمم به 
احیای همه واحد های تولیدی و صنعتی است که در دهه 
گذشته به تعطیلی کشیده شده اند. رئیسی با بیان اینکه با 
احیای واحد هــای تولیدی و صنعتی راکد و تعطیل بخش 
قابل توجهی از مشکل اشتغال نیز حل خواهد شد، تصریح 
کرد: آنچه که امروز با بهره برداری از سد چمشیر، مجتمع 
پتروشیمی گچســاران و احیای واحد های اقتصادی راکد 

حاصل شد، جلوه ای از شــعار» ما می توانیم« ملت ایران 
است. رئیس جمهور با تاکید بر اینکه به برکت خون شهدا، 
ایثار ایثارگران و همت و مجاهدت شما کارگران و خانواده 
صبورتان، دشــمن خواست و نتوانســت، اما ما خواستیم 
و توانســتیم، افزود: اینکه با احیای کارخانه قند یاســوج 
۱۳۰شــغل احیا،۷۰ فرصت شــغلی دیگر در انتظار جذب 
نیروی کار و بــرای ۶۰۰ نفر نیز به صورت غیرمســتقیم 
اشتغالزایی شده، اقدام بسیار ارزشمندی است که با همت 
کارگران، این کارخانه به جایگاه برتر و بالاتری هم خواهد 
رســید. رئیســی احیای ۱۸ هزار فرصت شغلی در نتیجه 
احیــای ۵ هزار واحد صنعتی و تولیدی راکد را گامی مهم 
و شایســته تقدیر در کاســتن از بیکاری و احیای امید در 
جامعه دانست. رئیس جمهور همچنین به وضعیت کارخانه 
آرد یاســوج در مجاورت کارخانه قند این شــهر نیز اشاره 
کــرد و به ســازمان اقتصادی کوثر دســتور داد که ظرف 
مدت ۲ ماه ایــن کارخانه را مجددا راه انــدازی کند و در 
غیر اینصورت مالکیت آن به سازمان دیگری واگذار خواهد 
شــد. رئیســی با بیان اینکه امروز همه ما در جهت رشد 
تولید مسئولیت و ماموریت داریم، تصریح کرد: تحقق این 
مهم با تکیه بر ظرفیت های کشور و زنان و مردان مصمم و 
با اراده کاملا امکان پذیر است و نمی شود و نمی توانیم در 

فرهنگ ما جایی ندارد.

رئیس قوه قضائیه گفت: مــن به عنوان یک قاضی  که تجربه 
برگزاری دادگاه هــای علنی را دارم می توانم بگویم که برپایی 
محاکمات علنی و انتشار مفاد آنها به نفع منِ قاضی و دستگاه 
قضایی بوده اســت.به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه 
قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای طی سخنانی 
در دیدار با رئیس و معاونین ســازمان صداوسیما، ضمن بیان 
اینکه ارتباط بیشتر قوه قضائیه و رسانه ملی و بالا رفتن اگاهی 
های حقوقی مردم به نفع کشــور و مردم اســت، اظهار کرد: 
ضرورت دارد کارگروهی مشترک و تخصصی میان قوه قضائیه 
و رســانه ملی تشــکیل شــود و این کارگروه ضمن احصاء 
مشــکلات و ظرفیت هــا، به تعییــن اولویت هــا و راهکارها 
درخصوص مسائل فی مابین مبادرت ورزد؛ همچنین ضروری 
است کمیته هایی زیرمجموعه این کارگروه نیز تشکیل شوند تا 
در آن کمیته ها، مسائل و موضوعات حوزه های مختلف قضا و 
رســانه، با جزئیات و بصورت تخصصی بررسی و کاوش شوند. 
رئیس دستگاه قضا گفت: نباید میان قوه قضائیه و رسانه ملی 
مرزی وجود داشــته باشــد؛ ما و صداوســیما اهداف کلان 
مشــترکی داریم که همان تحقق آرمان های نظام جمهوری 
اســلامی است؛ اعتقاد من آن اســت که یک مسئول نباید از 
رسانه بهراســد؛ باید این فضا شکسته شود؛ من در مقاطع و 
مسئولیت های مختلف که با رسانه ملی و سایر رسانه ها گفتگو 
و مصاحبه داشتم تاکید و تمایلم آن بود که سوالات چالشی از 
من پرسیده شود.رئیس قوه قضائیه بیان داشت: سرمایه اصلی 
نظام ما و دســتگاه های مختلف نظــام از جمله قوه قضائیه و 
صداوسیما، مردم هستند؛ نتایج کاسته شدن از اعتماد مردم 
نسبت به مســئولان و کارگزاران، واضح و مشخص است؛ در 
مسائلی مهم نیز ما با دوگانگی هایی مواجه ایم؛ مهم آن است 
که میان ایــن دوگانگی ها چگونه اجماع ایجــاد کنیم که از 
یکطرف به افزایش عدالت اجتماعی بینجامد و از سویی دیگر 
منتهی به کارهای خلاف واقع و ظاهرســازی نشود.رئیس قوه 
قضائیــه تصریح کرد: داده های موجود در قوه قضائیه متکثر و 
متنوع اســت؛ این داده ها هم بصورت دیجیتالی اســت و هم 
بصــورت مکتوب؛ برخی قضات و حتی کارمندان ما نیز دارای 
اطلاعات و تجربیات ذی قیمتی هســتند که ممکن اســت با 
گذشــت زمان از ارزش این اطلاعات کاسته شود؛ لذا ضروری 
اســت به شــیوه های هنرمندانه از این اطلاعات و داده ها در 
راســتای افزایش آگاهی های حقوقی و قضایی مردم در جهت 
پیشگیری از وقوع جرم و سایر جهات، بهره گرفته شود؛ ما در 
این زمینه نیز آمادگی داریم تا با صداوسیما همکاری های خود 
را گســترش دهیم و شما در رسانه ملی نیز برای بهره گیری و 
بکارگیری هر چه مطلوبتر این اطلاعات و داده ها، راهکار ارائه 
دهید. رئیس دســتگاه قضا افزود: من از زمان ریاســت آقای 
لاریجانــی در صداوســیما بعنوان یک مســئول قضایی که 
ارتباطاتی با مجموعه رســانه ملی داشتم تاکید می کردم که 
دست اندرکاران این رسانه می توانند از داده های متکثر و متنوع 
موجود در قوه قضائیه بهره بگیرنــد؛ برخی از این داده ها که 
اتفاقاً حاوی مسائل قابل توجه و مفیدی در حوزه های آموزشی 
و سیاســی و رفع شبهه نیز هســتند در حال خاک خوردن 
می باشند و با گذشــت زمان از اهمیت آنها کاسته می گردد.

محسنی اژه ای بیان داشت: من همواره تاکید داشته ام که باید 
در چارچوب قانون، مسائل را شفاف و روشن بیان کرد؛ هیچگاه 
نگاه بخشی به موضوعات نداشته ام و بر کلان نگری تاکید دارم.

رئیس  قوه قضائیه تصریح کرد: ما در برخی موضوعات مبتنی 
بر قانون اساســی جلو نرفته ایم و محدودیت هایی را در طول 
دهه ها و سال ها ایجاد کرده ایم که تصور داریم این محدودیت ها 
به نفع ماست اما به اعتقاد من اگر نگوییم این محدودیت ها به 
ضرر ما بوده، حداقل باید بگوییم به نفع ما نیز نبوده است؛ برای 
نمونه قانون اساســی تاکید دارد به غیر از چند مورد استثناء، 
دادگاه ها و محاکمات، علنی باشد؛ اما در این زمینه قانون دست 
ما را بسته است؛ گفته می شود که دادگاه علنی باشد اما مفاد 
آن انتشار پیدا نکند؛ من بعنوان قاضی ای که تجربه برگزاری 
دادگاه های علنی را دارم می توانم بگویم که برپایی محاکمات 
علنی و انتشار مفاد آنها به نفع منِ قاضی و دستگاه قضایی بوده 
اســت؛ وقتی در اثر برپایــی دادگاه های علنــی، ضعف ها و 
استدلالات مشخص شود، می توانیم در راستای رفع و تقویت 
آنها گام برداریم؛ از ســویی دیگر دادگاه های علنی برای مردم 
هم از جهت آگاهی بخشــی و ســایر جهات مؤثر بوده و برای 
بسیاری از افرادِ مورد محاکمه نیز بازدارندگی بیشتری از اعمال 
مجازات داشته است.رئیس دستگاه قضا در ادامه با بیان اینکه 
قوه قضائیه باید ملجاء و پناه همه مظلومان و دادخواهان باشد، 
این سؤال را از مدیران رسانه ملی مطرح کرد که چنانچه فردی 
متخلف یا مجرم، در قضیه ای ذیحق باشد و تظلم خواهی کرده 
باشــد، آیا دســتگاه قضایی نباید به استیفای حق او مبادرت 
ورزد؟ آیا چنانچه قوه قضائیه در خصوص فرد مورد اشاره تحت 
تاثیر فضاسازی ها قرار گرفت و حق او را استیفا نکرد، ظلم رخ 
نداده اســت؟ رســانه در این زمینه چه تکلیف و مسئولیتی 
دارد؟رئیس قوه قضائیه اظهار داشت: عدالت مفهوم و مقوله ی 

بسیط و گسترده ای است؛ باید در همه عرصه ها و ساحت ها از 
جمله در توزیع و تقســیم فرصت ها، عدالت را برقرار سازیم؛ 
گاهی تصور می کنیم که مشــغول گســترش و بسط عدالت 
هســتیم اما در واقع در حال ظلم کردن می باشیم؛ لذا باید در 
این قبیل امــور نهایت دقت و حساســیت را به خرج دهیم.   
پیش از ســخنان رئیس قوه قضائیه، حجت الاســلام مصدق 
معاون اول قوه قضائیه با بیان اینکه تقویت رسانه ملی وظیفه 
همه ارکان نظام از جمله قوه قضائیه است، اظهار کرد: امروز به 
وضوح شاهد تقویت رویکردهای مردم محور و تحول در سازمان 
صداوسیما هستیم و دســتگاه قضایی آمادگی دارد در حوزه 
جهاد تبییــن و امیدآفرینی در جامعه در حوزه حقوق و قضا، 
نهایت همکاری و هم افزایی را با ســازمان صداوسیما به عمل 
بیاورد.جبلی رئیس ســازمان صداوسیما طی سخنانی اظهار 
کرد: حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای از متواضع ترین 
مســئولان تاریخ جمهوری اسلامی هستند که بنده در طول 
خدمتم با انها برخورد داشــته ام ایشــان بــدون کوچکترین 
ملاحظات مربوط به جایگاهشــان، همواره با فروتنی پذیرای 
نکات و مطالب ارائه شــده از سوی دیگران بوده و هستند.وی 
افزود: آقای محســنی اژه ای در سال جاری با پایه گذاری یک 
سنت حســنه و برخلاف تشــریفات و پروتکل های مرسوم، 
مصاحبه تلویزیونی مربوط به هفته قوه قضائیه را در ســازمان 
صداوســیما انجام دادند و امیدواریم این روش و منش الگویی 
برای همه مسئولان و دســت اندرکاران باشد.جبلی در ادامه، 
هویت محوری و عدالت گستری را دو رکن مهم در رویکردهای 
تحولی رسانه ملی عنوان کرد و گفت:  ما در سازمان صداوسیما 

سعی می کنیم که همه رویکردهای تحولی مان مبتنی بر اصول 
هویت محوری و عدالت گســتری باشــد.جبلی با بیان اینکه 
»تبیین مفهوم عدالت در نظام اسلامی«، »معرفی دستاوردهای 
نظــام در حــوزه عدالت اجتماعــی« و همچنیــن »تقویت 
مطالبه گــری عدالت در فضای جامعــه«، در زمره برنامه ها و 
رویکردهای اصلی ســازمان صداوسیما قرار دارند، عنوان کرد: 
مرکز رسانه و روابط عمومی قوه قضائیه همواره در تهیه و تولید 
محتوا، کمک قابل توجهی را به ســازمان صداوســیما انجام 
داده اند و ما به سهم خود از این مساعدت ها قدردانی می کنیم.

رئیس ســازمان صداوسیما در بخش دیگری از سخنان خود، 
ضمن اشاره به محتواهای ضداخلاقی و هنجارشکنی که طی 
ادوار و سالیان گذشته از سوی رسانه های صوت و تصویر فراگیر 
منتشر می شد، اظهار کرد: یکی از ماموریت های جدید و بسیار 
مهم رســانه ملی، تنظیم مقررات رســانه های صوت و تصویر 
فراگیر است و در این رابطه باید توجه داشته باشیم که صیانت 
و پاســداری از ســلامت و امنیت فرهنگــی جامعه، از جمله 
مطالبات مشروع مردم محسوب می شود؛ ما به عنوان مسئولان 
و متولیان ســازمان صداوسیما انتظار داریم که قوه قضائیه در 
امــکان تحقق ایــن وظیفه، مســاعدت لازم را به ســازمان 
صداوسیما داشته باشد. ابراهیم زادگان رئیس مرکز رسانه قوه 
قضائیه نیز در این نشست با اشاره به مرجعیت صداوسیما در 
عرصه رسانه ای کشور، بر ضرورت هم افزایی هرچه بیشتر قوه 
قضائیه و سازمان صداوسیما در عرصه ها و حوزه های مختلف 
تاکید کرد.جلیلی دبیر ســتاد تحول رســانه ملی نیز در این 
نشست، بر ضرورت ارتقاء آگاهی های حقوقی جامعه از طریق 
رســانه ملی تاکید کرد و گفت: یقینا چنانچه در موضوعاتی 
مانند »ارث« یا »خرید و فروش از طریق قولنامه« آگاهی های 
حقوقی جامعه با همکاری قوه قضائیه و از طریق رســانه ملی 
افزایش پیدا کند، شاهد کاهش حجم پرونده های قضایی ناشی 
از ایــن دو موضوع در مراجع قضایی خواهیم بود.وی افزود: ما 
در سازمان صداوسیما خواستار آن هستیم که سازوکاری برای 
افزایش دسترســی بــه پرونده های قضایی رسیدگی شــده و 
مختومه به ویژه در حوزه اقتصادی به وجود بیاید.خدابخشی 
معاون سیاسی صداوســیما نیز در این جلسه ضمن اشاره به 
برخی از ابعاد طرح تحولی این معاونت که از ۲۰ ماه پیش به 
اجرا درآمده است، خواستار مساعدت دستگاه قضا برای پخش 
تصویری جلسات دادگاه های مهم شد.برمهانی معاون سیما نیز 
در این نشست تصریح کرد: طبق توافقات به عمل آمده میان 
مرکز رسانه قوه قضائیه و سازمان صداوسیما، پروژه های ساخت 
ســریال و تولید آثار کوتاه و آموزشــی با محوریت موضوعات 
حقوقی و قضایی را در دستور کار قرار داده ایم.»تقویت نگاه به 
حوزه رســانه در دانشــگاه علوم قضایی و خدمــات اداری«، 
»مساعدت بیش از پیش دستگاه قضا در ساخت مستندهای 
پیشگیرانه و تبیینی در رسانه ملی«، »در نظر گرفتن پیوست 
رســانه ای برای کلیه اقدامات قضایی«، »فراهم کردن بستر و 
شرایطی از سوی عدلیه برای ایفای نقش موثر و فوری ساترا در 
حوزه تنظیم گری رسانه های صوت و تصویر فراگیر«، »برگزاری 
تورهای رسانه ای جهت آشناسازی اصحاب رسانه با قابلیت های 
نوین دستگاه قضا« و »برقراری جلسات مشترک دادستان های 
سراسر کشور با اصحاب هنر و رسانه«، از دیگر درخواست های 
معاونان و مسئولان سازمان صداوسیما در جلسه امروز با رئیس 

قوه قضائیه بود.

رئیس قوه قضائیه در دیدار با رئیس و معاونین صداوسیما:

محاکمات علنی به نفع قاضی و دستگاه قضایی 
بوده است

»یوســف اسماعیل زاده « سفیر جدید ایران در فیلیپین در آستانه عزیمت به محل ماموریت با 
حســین امیر عبداللهیان، وزیر امور خارجه دیدار و رایزنی کرد. به گزارش ایسنا ، در این دیدار  
اســماعیل زاده برنامه کاری خود در دوره پیش رو در ســفارت ایران در فیلیپین را به وزیر امور 
خارجه ارائه کرد. امیرعبداللهیان  نیز با اشاره به آمادگی تبادل هیات های بلندپایه با فیلیپین و 
دیگر کشورهای آسه آن  بر ظرفیت های حداکثری فعالیت در  حوزه های سیاسی - اقتصادی 
مختلف تاکید کرد. اســماعیل زاده اشتغال در نمایندگی های کشورمان در بلغارستان، چین و 
ژاپن و معاونت اداره شــرق آســیا و اقیانوسیه و رئیس اداره چهارم آسیا و اقیانوسیه را در سابقه 

خدمتی خود دارد.

وزارت امور خارجه قطر اعلام کرد که وزیر امور خارجه این کشــور و مشــاور امنیت ملی آمریکا درباره مسائل 
بین المللی و منطقه ای، از جمله توافق هســته ای گفت وگو کردند. به گزارش ایســنا، وبگاه وزارت امور خارجه 
قطــر در بیانیه ای از گفت وگوی تلفنی شــیخ محمد بن عبدالرحمان آل ثانی، وزیر امور خارجه این کشــور با 
جیک ســالیوان، مشــاور امنیت ملی آمریکا خبر داد در این بیانیه با اشاره به محورهای گفت وگوی آل ثانی و 
سالیوان آمده است: در این تماس تلفنی به همکاری دوجانبه و شراکت راهبردی میان دو کشور و برخی مسائل 
بین المللی و منطقه ای در حیطه منافع دو کشــور، به ویژه توافق هســته ای، بحران روسیه-اوکراین و چگونگی 
حل وفصل صلح آمیز آن، همچنین تحولات لبنان و افغانســتان و ضرورت  حمایت مداوم بشردوســتانه از مردم 
افغان پرداخته شد . قطر از جمله کشورهای حامی احیای توافق هسته ای در منطقه است و تا کنون نقش موثری 
در تسهیل گری گفت وگوهای غیرمستقیم میان ایران و آمریکا از جمله در زمینه تبادل زندانیان و احیای توافق 

هسته ای داشته است.

تاکید امیرعبداللهیان بر آمادگی ایران 
جهت تبادل هیات های بلندپایه با 

فیلیپین

گفت وگوی وزیر خارجه قطر و مشاور امنیت 
ملی آمریکا درباره برجام
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گزیده خبر

سرپرست سازمان هدفمندسازی 
یارانه ها منصوب شد

رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور در حکمی »علی عسگری« به سمت 
سرپرســت سازمان هدفمندســازی یارانه ها منصوب شد. به گزارش ایلنا از 
ســازمان هدفمندســازی یارانه ها، »داود منظور« معاون رئیس جمهور و 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور در حکم »علی عسگری« نوشت: نظر 
بــه مراتب تعهد، تخصص و تجارب جنابعالی، به موجب این ابلاغ به عنوان 
"سرپرســت سازمان هدفمندسازی یارانه ها" منصوب می شوید. امید است با 
اتــکال به خداوند متعال و اهتمام به عدالت محــوری، انقلابی گری، مردم 
داری، پاکدستی و فساد ستیزی، قانون مداریو مفاد عهدنامه مدیران در دولت 
مردمی، با اتخاذ تدابیر مناســب در انجام امور محوله موفق و موید باشــید. 

توفیقات جناب عالی را از درگاه خداوند متعال خواستارم.
زنگنه در تشریح نشست عصر امروز کمیسیون تلفیق:

دریافت هرگونه »سود مرکب« 
در فرآیند بانکی ممنوع شد

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با اشاره به نشست عصر امروز 
این کمیســیون گفت: این کمیسیون مصوب کرد که هرگونه »سود مرکب« ،» سود 
بر سود« و یا سود و یا جریمه وجه التزام باطل و ممنوع بوده و علاوه بر استرداد وجه 
توسط بانک و یا موسسه اعتباری غیربانکی، دستگاه قضا امکان ورود به مسئله جرم 
و جرم نگاری این مســئله را خواهد داشت. به گزارش ایلنا، محسن زنگنه در تشریح 
نشست عصر امروز کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه گفت: کمیسیون امروز 
مواد )۹( و )۱۰( لایحه برنامه هفتم توســعه را مورد بررســی قــرار داد. وی با بیان 
اینکه این مواد درباره عملیات بانکی و همچنین سیاست های پولی بود، اظهار داشت: 
کمیسیون در ماده )۹( این لایحه موادی را در خصوص افزایش نظارت بر موسسات 
بانکی و بازارهای غیرمتشکل مدنظر قرار داد؛ از جمله مهمترین مباحث در این بخش 
این بود که شرکت ها، موسسات و یا نهادهای مالی تابعه و یا وابسته به بانک ها مجاز 
به خرید سهام و سهامداری و بنگاهداری نخواهند بود و انجام هرگونه عملیات بانکی 
»واســپاری«، لیزینگ، صرافی و مشارکت در تأســیس و فعالیت نهادهای مالی هم 
موکول به اخذ مجوز از بانک مرکزی شــد. سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم توسعه با اشــاره به مصوبات ماده )۱۰( لایحه برنامه هفتم توسعه تأکید کرد: 
کمیسیون در این ماده تاکید کرد که بانک مرکزی به عنوان مرجع اصلی مهار تورم 
است لذا بانک مرکزی موظف شد تا هر سال و تا پایان فروردین ماه برنامه های خود 
را برای مهار تورم به هیأت وزیران ارائه کرده و این برنامه در جلسه هیأت وزیران به 
تصویب برسد. زنگنه ادامه داد: همچنین پیرو مصوبه کمیسیون هرگونه اعطای مجوز 
به بانک ها بدون گرفتن وثیقه از آنها ممنوع شــد. وی با اشاره به موضوع بازپرداخت 
بدهی دولت به بانک ها بیان کرد: کمیســیون در این بخش دولت را مکلف کرد تا از 
طریق انتشار اوراقی که در دست بانک ها بلوکه شده و در طول ۵ سال نقد می شود، 
بدهی دولت به بانک ها تســویه شود. سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 
توسعه با اشاره تصویب ماده واحده ای در زمینه تسهیلات در کمیسیون تلفیق ادامه 
داد: کمیسیون در این بخش مصوب کرد که هرگونه »سود مرکب« و» سود بر سود« 
و یا ســود و یا جریمه وجه التزام باطل و ممنوع بوده و علاوه بر استرداد وجه توسط 
بانک و یا موسسه اعتباری غیربانکی که این عمل را انجام داده، در مواردی که عملًا 
این موضوع جرم قلمداد می شود، دستگاه قضا امکان ورود به مسئله جرم و جرم نگاری 
را خواهد داشــت که بنده فکر می کنم این اتفاق یک اتفاق بســیار مبارکی بوده که 
می تواند نوید روشــنی برای ارتقاء نظام بانکداری اسلامی محسوب شود. وی تأکید 
کرد: همچنین ما در ماده )۱۰( لایحه برنامه هفتم توســعه مواردی داشتیم که یکی 
از آن موارد عدالت در توزیع تســهیلات در استان ها بود. به واقع یکی از نسبت هایی 
که به واســطه آن میزان توزیع عادلانه تسهیلات در استان ها را می سنجیم، نسبت 
تسهیلات به سپرده ها اســت که متأسفانه این مسئله در برخی از استان ها وضعیت 
خوبی ندارد لذا در این بخش دولت مکلف شد تا در طول برنامه ۲۰ درصد این میزان 
تسهیلات را بهبود بخشد. همچنین کمیسیون تلفیق، بانک مرکزی را مکلف کرد که 
تسهیلات خود را با ابزار مختلف به سمت تولید سوق دهد. زنگنه تأکید کرد: با اتمام 
مواد )۹( و )۱۰( لایحه برنامه هفتم توســعه عملًا کمیسیون مواد مربوطه به بانک و 
نظام بانکی را به اتمام رســاند و از فردا ماده )۱۱( که مربوط به نظام ارزی اســت را 

مورد بررسی قرار خواهد داد.

کارشناس بازار سرمایه:

افت ١۵٠٠ هزار میلیارد تومانی ارزش بورس در دو هفته
یک کارشناس بازار ســرمایه با اشاره به افت و ریزش بازار پس 
از موافقت با نرخ خوراک گفت: ارزش بازار ســرمایه تنها در این 
مدت کوتــاهِ اثرگذاری افزایش نرخ خــوراک و با این مصوبه و 
تصمیم دولــت در دو هفته ، ۱۵۰۰ هــزار میلیارد تومان افت 
کــرد. در حالیکه قبل از این تصمیم دولت؛ ارزش بازار ۹ هزار و 
٨۰۰ هــزار میلیارد تومان بود و امــروز به حدود ٧ هزار و ٣۰۰ 
هزار میلیارد تومان کاهش پیدا کرده است. فردین آقابزرگی در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، درباره وضعیت بازار سرمایه 
پس از مصوبه نرخ خوراک و نشــت اطلاعات پیش از اعلام این 
مصوبه و دلیل طولانی شــدن روند شناسایی کدهای متخلف 
اظهار داشت: شناسایی کدهای بورسی متخلف یکی از پاسخ های 
بســیار غیرمرتبط برای انکار مطلع بودن از این وضعیت است 
وگرنــه همان افرادی کــه اکنون به دنبال شناســایی کدهای 
متخلف هستند، از ابتدا در جریان این موضوع بودند، در حقیقت 
تکرار یک خطایی اســت که به طور مرتــب ادامه پیدا می کند 
و به نوعی نهادینه شــده  اســت. وی ادامه داد: یک ماه گذشته 
مسئول مستقیم مقام ناظر، اعلام کرد که هیچ متغیر اقتصادی 
به این ریزش ها مرتبط نیست و مدعی شد که این نوسان جریان 
طبیعی اســت و به برخی از کد اشخاص حقوقی و حقیقی بوده 
که شناسایی سود کرده اند اما در همان زمان این شخص از این 
مصوبه مطلع بود چراکه از جمله افراد حاضر در کمیسیون های 
اقتصادی دولت بوده است.  این کارشــناس بازار سرمایه افزود: 
وزیــر اقتصاد هم به صراحت اعلام کرد کــه هر چند در تاریخ 
۱٧ اردیبهشــت درباره نرخ ٧ هزار تومان خوراک پتروشیمی ها 
تصمیم گرفته نشــد اما به مرور در پایان خرداد ماه درباره نرخ 
٧ هــزار تومانی تصمیم گرفته و اعلام هم شــد و این در واقع 
پاک کردن صورت مســأله اســت چرا که در پایان اردیبهشت 
ماه به طور پی در پی از ســوی مسئولان و نمایندگان مجلس 
مصاحبه هایی منتشر می شد که هشدار می دادند که باید مراقبت 
کرد اتفاق ســال ۹۹ تکرار نشــود. منشــأ این اظهارات همین 
افزایش نرخ پتروشیمی ها و احتمال حذف تحقیقات پالایشی ها 
بود و افراد در اردیبهشت ماه از این موضوع مطلع بودند که امروز 
بازار ســرمایه با این موضوعات دست به گریبان است. آقابزرگی 
گفت: بحث اصلی این اســت تا زمانی که تصمیمات اقتصادی 
اثرگذار در اتاق های دربسته و بدون حضور ذی نفعان بازار انجام 
می شود به این معنا است که سهامداران هیچ نماینده ای در این 

اتاق های فکر و تصمیم گیری ندارند در حالیکه شکل ظاهر حفظ 
و رعایت شده بطوریکه می گویند در شورای عالی بورس دو عضو 
غیر دولتی حضور دارند.  وی با بیان اینکه مشــکل با شناسایی 
کدهایی که در آن تاریخ نسبت به فروش سهام اقدام کردند؛ حل 
نمی شود، تاکید کرد: در حالیکه مسئولان مکرراً اعلام می کنند 
در حال بررســی کدها و شناسایی شرکت های فروشنده در آن 
بازه زمانی هستیم اما واضح است که کدام شرکت ها در آن تاریخ 
فروشنده بودند و در واقع این طولانی شدن روند شناسایی کدها 
باعث می شود که موضوع مشمول مرور زمان و دفع الوقت شود. 
این کارشناس بازار سرمایه گفت: سوالی که مطرح می شود این 
است که چرا به این موضوع بسیار مهم پرداخته نمی شود و صدا 
و ســیما گزارشی در این باره منتشــر نمی کند در حالی که در 
دوره های گذشــته با هر اتفاق اقتصادی به طور مرتب و مستمر 
گزارش های پی در پی منتشــر و پخش می شد. وی با اشاره به 
افــت و ریزش بازار پس از موافقت با نــرخ خوراک تاکید کرد: 
ارزش بازار سرمایه تنها در این مدت کوتاهِ اثرگذاری افزایش نرخ 
خوراک و با این مصوبه و تصمیم دولت در دو هفته ، ۱۵۰۰ هزار 
میلیارد تومان افــت کرد. در حالیکه قبل از این تصمیم دولت؛ 

ارزش بــازار ۹ هزار و ٨۰۰ هزار میلیــارد تومان بود و امروز به 
حدود ٧ هزار و ٣۰۰ هزار میلیارد تومان کاهش پیدا کرده است. 
با اینکه ارزش بازار سرمایه ۱۵۰۰ هزار میلیارد تومان افت پیدا 
کرده اما هیچ مسئولی در این باره جوابگو نیست، چرا هیچ یک از 
مسئولان در این باره به مردم و سهامداران توضیحی نمی دهند. 
آقابزرگی گفت: یک اقدام غیرکارشناسی در بازار سرمایه رخ داده 
و راهکار جبران این اقدام این اســت که زیرساخت هایی ایجاد 
شــود که اجازه این رخدادها در بازار را ندهد مانند آنچه که در 
اتاق بازرگانی رخ داد و دیدیم در انتخاب آقای سلاح ورزی، اتاق 
بازرگانی چگونه با اقتدار عمل کرد و در حالیکه نیروهای بسیار 
قدرتمندی تلاش کردند، رییس انتخاب شده را حذف کنند اما 
یک تشــکل اجازه حذف او را نداد اما در بازار سرمایه کانون ها و 
تشــکل های موجود هیچ قدرتی در برابر دولت ندارند و سازمان 
بورس هم توانایی برای اجرای بنــد ۹ و ۱۱ ماده ٧ قانون بازار 
اوراق بهــادار را ندارد و این قانون به صراحت اعلام می کند که 
سازمان بورس باید از وقوع تصمیمات و مسائل حقوقی ذی نفعان 
بازار را مخدوش می کند، پیشــگیری کند. این کارشناس بازار 
ســرمایه با بیان اینکه نقطه آغاز این اصلاحات بی دلیل قیمتی 

در بورس تصمیمات نابجا و دخالت های دســتوری دولت بود، 
اظهار داشــت: منشــأ اصلی کلیه تغییرات عمده در بازار دولت 
به عنوان یک بازیگر ٨۰ درصدی اقتصاد بازار ســرمایه است و 
همین موضوع بزرگترین ریســک اقتصادی و بزرگترین ریسک 
بازار ســرمایه کشورمان اســت.  وی ادامه داد: در شرایطی که 
به طور مرتب مسئولان مدعی می شوند که بازار پیش بینی پذیر 
شده و شفاف است، این اتفاقات و تصمیمات نشان می دهد که 
بازار سرمایه در ایران نه شفاف و نه منصافانه است و پیگیری هم 
نمی شــود و همه از این محیط می ترسند، نتیجه آن هم بسیار 
جالب است، در سالی که مهار تورم و رشد تولید نامگذاری شده ، 
با این تصمیم دولت، پول و نقدینگی را از بازار سرمایه به سمت 
بازار سفته بازی هدایت کرد و سوق داد.  آقابزرگی افزود: در این 
روزها هر سهامداری از بازار خارج شد، اولین بازاری که انتخاب 
کرد طلا، ســکه و ارز بود و یا در خودرو ثبت نام کرد و یا اینکه 
در جریــان خرید و فروش کالا قرار گرفــت. با این تصمیم در 
ظاهر تنظیم گری دولت که در واقع کســب درآمد بوده، لطمه 
شدیدی به بازار سرمایه وارد شد.  وی درباره عقب ماندگی بازار 
ســرمایه از سایر بازارهای موازی گفت: این ایراد در تنظیم گری 
اقتصاد وجود دارد و می بینم که آن اقتداری که مافیایی که در 
بــازار صنعت خودرو وجود دارد در بــازاری مانند بورس وجود 
ندارد. در حالی که در بازارهای خودرو و مسکن معاملات با نرخ 
دلار حداقل ۶۵ هزار تومان انجام می شــود، نباید با بازار بورس 
با ناملایمتی رفتار شود . وی تاکید کرد : در حالیکه این بازارها 
حباب دار هستند، وظیفه دولت این است که نقدینگی را از این 
بازارها به ســمت بازار سرمایه منتقل کند و حداقل در راستای 
تحقق شــعار سال این نقدینگی را که سر به فلک زده و تا چند 
ماه دیگر به ٧ هزار هزار میلیارد تومان می رسد، باید مهار کند و 
راهکار آن هم انتقال آن به بازارهای مولد است.  این کارشناس 
بازار ســرمایه ادامه داد: باید توجه داشت که راه حمایت از سایر 
بازارها انتقال ســرمایه و نقدینگی از بازار بورس به سمت بازار 
خودرو وســایر کالا نیست اما این استراتژی در حال اجرا است. 
گویا دولت به این نتیجه رســیده کــه نقدینگی را نمی تواند از 
مســیرهای مانند سود بانکی، کاهش بهای تولید کنترل کند و 
راهکار این است که نقدینگی را از بورس به سمت بازاری مانند 
خودرو هدایت کنیم که در حال حاضر ۴۵۰ همت پول مردم در 

این بخش قفل شده است.

سخنگوی سازمان امور مالیاتی گفت: حدود ٣۰٨ هزار 
کد ملی مشکوک را شناسایی کردیم که حداقل یکی 
از حساب های آنها حساب مشکوک به فعالیت تجاری 
بوده است که مجموع واریزی به حساب این ٣۰٨ هزار 
کد ملی ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومان بوده است که ۱٧۶ 
هزار نفر از این افراد پرونده مالیاتی هم نداشتند و برای 
اولین بار شناسایی شده اند. سرشاخه های حساب های 
اجاره ای شناسایی شدند/ شناسایی ٣۰٨ هزار کدملی 
با واریزی مشکوک ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومانی/ ۱٧۶ 
هزار فعال اقتصادی پرونده مالیاتی نداشــتند مهدی 
موحدی بک نظــر در گفت وگو با خبرنــگار اقتصادی 
ایلنا، درباره شناســایی فعالان اقتصادی دانه درشــت 
کــه مالیاتی نپرداخته اند و فرار مالیاتی داشــتند و یا 
حداقل مالیات را پرداخته اند، اظهار داشــت: افرادی 
شناســایی شــدند که هرچنــد فعالیــت و درآمدی 
داشــتند امــا درآمدهای حاصــل از فعالیت های آنها 
تا پیش از ایــن قابل رصد نبوده و از سیســتم رصد 
سنتی ســازمان امور مالیاتی پنهان بوده اما اخیرا به 
واسطه نظامات هوشمند و شناسایی مبتنی بر داده ها 
توانسته ایم به یکســری افراد دسترسی پیدا کنیم که 
فرار مالیاتی داشتند یا مالیات به حق خود را پرداخت 
نمی کردند و به موجب این شناســایی ها باید مالیات 
واقعی را بپردازند. وی درباره شناســایی حساب  های 
اجــاره ای که برخی از فعالان اقتصادی با اســتفاده از 
آن قوانین مالیاتــی را دور زده اند، گفــت: با توافقی 
که بــا بانک مرکزی درباره شناســایی حســاب های 
مشــکوک به فعالیت های تجاری داشــتیم توانستیم 
یکســری حساب هایی را با کد ملی که حداقل با یکی 
از حساب هایشــان فعالیت مشــکوک به تراکنش ها و 
مبادلات تجاری داشــتند را شناسایی کنیم و از قبِل 

این اقدام، توانســتیم افرادی را شناســایی کنیم که 
مشکوک به اجاره دادن حساب های بانکی خود بودند.   
ســخنگوی ســازمان امور مالیاتی با بیان اینکه پیش 
از این کســی دنبال شناسایی این افراد نبوده است و 
اقدامی در این زمینه صــورت نگرفته بود، ادامه داد: 
با توجه به اقدامات انجام شــده،  برچیده شدن بساط 
حســاب های اجاره ای به این معنا نیســت که به طور 
کامل این تخلف متوقف شــود اما با اقدامات سازمان 
امور مالیاتی ریســک فعالیت های غیرشفاف اقتصادی 
با حســاب  های شــخصی و حســاب های اجاره ای را 
افزایش و احتمال انجام این تخلف را کاهش می دهد. 
موحدی بک نظــر دربــاره ردیابی سرشــاخه های این 
تخلف افزود: طبیعتا افرادی که با حســاب بانکی  آنها 
فعالیت هایی انجام شده، مورد رصد قرار می گیرند مگر 
اینکه در رصد ها، این فرد منکر وجود چنین حســابی 
شود در این صورت با پیگیری و ردیابی هایی که انجام 
می دهیم به سرشــاخه و فردی که حساب بانکی را به 
اجاره می گیرد، می رسیم. وی گفت: لازمه رسیدن به 
سرشاخه این است که حساب های افرادی که مشکوک 
به فعالیت تجاری هستند، شناسایی شوند. حال اینکه 
تعدادی از این افراد حجم ریالی و مجموع بستانکاری 
واریزی به حساب هایشان کم است و در برخی از این 
حساب ها هم این اعداد بسیار بیشتر است. سخنگوی 
ســازمان امور مالیاتی تاکید کرد: تقریبا حدود ٣۰٨ 
هزار کدملی مشــکوک را شناسایی کردیم که حداقل 
یکی از حساب های آنها حســاب مشکوک به فعالیت 
تجاری بوده اســت که مجموع واریزی به حساب این 
٣۰٨ هــزار کدملی ۱۲۰۰ هزار میلیــارد تومان بوده  
است که ۱٧۶ هزار نفر از این افراد پرونده مالیاتی هم 

نداشتند و برای اولین بار شناسایی شده اند.

سخنگوی سازمان امور مالیاتی:

 شناسایی ۳۰۸ هزار کدملی با واریزی مشکوک ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومانی

مدیر روابط عمومی شــورای رقابت از بررسی نکات مد نظر رئیس جمهور درمورد قیمت خودروهای مونتاژی در 
جلسه امروز این شورا خبر داد. سپهر دادجوی توکلی در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر اینکه شورای رقابت شنبه 
و سه شنبه هر هفته جلسه دارد، اظهار کرد: یکی از موضوعاتی که در جلسه امروز شورای رقابت مورد بررسی قرار 
خواهد گرفت نکات مد نظر رئیس جمهوری در مورد خودروهای مونتاژی است. وی به این سوال که آیا شورای 
رقابت امروز در مورد خودرو به جمع بندی خواهد رسید یا خیر؟ پاسخ داد: این موضوع مشخص نیست و اعضای 
شــورا باید تصمیم گیری کنند. بر اساس این گزارش، پس از دو ماه، قیمت خودروهای مونتاژی تعیین تکلیف و 
بر اســاس مصوبه جدید شورای رقابت، محصولات خودروسازان خصوصی مشمول افزایش قیمت شد؛ اما پس از 

آن عصر روز دوشنبه رئیس جمهوری خواستار بررسی و اصلاح روند افزایش قیمت خودروهای مونتاژی شد.

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: فردا در مورد نرخ خوراک پتروشــیمی تصمیم گیری خواهد شــد، ما 
پیشنهاد دادیم که فرمول نرخ خوراک حداقل ٣ یا ۵ ساله ثابت باشد. به گزارش ایسنا، احسان خاندوزی 
در نشســت خبری هفتگی خود با بیان اینکه نرخ بیکاری فصل بهار به ٨.۲ درصد نســبت به بهار سال 
گذشــته کاهش یافته، اظهار کرد: کاهش نرخ بیکاری با وجود افزایش جمعیت فعال کشور رقم خورده 
اســت. سخنگوی اقتصادی دولت با اشــاره به اینکه کاهش نرخ بیکاری ناشی از رونق تولید است، گفت: 
ورود حوزه تولید به رونق و چشم انداز مثبت پیش روی فعالان اقتصادی خود را در کاهش نرخ بیکاری 
خرداد نشان داده است. در بهار امسال نسبت به بهار سال گذشته حدود ٧۲٨ هزار نفر به جمعیت شاغلین 

کشور افزوده شده است.

بررسی نکات خودرویی رئیس جمهوری در 
جلسه امروز شورای رقابت

خاندوزی اعلام کرد

تصمیم گیری برای نرخ خوراک 
پتروشیمی ها؛ فردا در دولت
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گزیده خبر

نگاهی به ابهامات درباره سد چمشیر

خبری از بمب نمک نیست!
حواشی پرماجرای سد چمشیر همچنان 
بعد از آبگیری و افتتاح رسمی سد هم 
ادامه دارد و درحالی که مخالفان با همه 
توان درحال تخریب این پروژه هستند، 
این سوال در اذهان عمومی نیاز به پاسخ 
دارد که سد چمشیر چرا ساخته شد و 
با آبگیری این سد چه پیامدهای مثبتی 

در منطقه ایجاد می شود؟ به گزارش ایسنا، از سد و نیروگاه چم شیر که در ۲۵ کیلومتری 
جنوب شرقی گچساران در استان کهگیلویه و بویراحمد قرار دارد، به عنوان پنجمین سد 
بزرگ کشور یاد می شــود که ظرفیت ذخیره سازی ۲.۳ میلیارد مترمکعب آب را دارد 
و پیش بینی می شــود به صورت سالانه بالغ بر یک میلیارد  و ۲۰۰ میلیون متر مکعب 
ســرریز داشته باشد. آغاز این پروژه از ســال ۸۹ بوده و دراین دولت با شتاب در اجرای 
ســد، به مرحله بهره برداری رسید. در دی ماه سال ۱۴۰۱ آبگیری آغاز شد و در تیرماه، 
واحد اول این نیروگاه با ظرفیت ۵۵ مگاوات راه اندازی و در تولید برق پیک تابســتان 
نقش خواهد داشت. همچنین انتظار می رود تا اوایل پاییز، سایر واحدهای این نیروگاه 
پس از تکمیل آزمایشات باقی مانده وارد مدار شوند. چمشیر چه تغییراتی ایجاد می کند؟ 
عملیات اجرایی ســد با اخذ مجوزهای لازم از  از سازمان های ذیربط با اعتباری حدود 
۲۳۰ میلیون یورو از ســال ۹۱ شروع شد. سرمایه گذاری در این پروژه به قیمت قرارداد 
حدود ۳۰۰۰ میلیارد تومان و به قیمت روز حدود ۱۵ هزار میلیارد بوده است. ۱۵ هزار 
هکتار اراضی گچســاران واقع در اســتان کهگیلویه و بویر احمد و همچنین صنایع این 
شهرســتان از آب این سد متنفع می شــوند. ضمنا ۵۵ هزار هکتار از اراضی دشت های 
زیدون و هندیجان خوزســتان از آب تنظیم شده رودخانه زهره توسط سد چم شیر در 
طول سال استفاده خواهند کرد. همچنین با انتقال بخشی از آب رودخانه زهره به دشت 
های اســتان بوشهر، کشاورزان شهرستان دیلم  وگناوه نیز از آب خروجی سد چم شیر 
بی بهره نخواهند ماند. گرچه هدف اصلی احداث ســد چمشیر بهبود کیفیت و کنترل 
سیلاب های رودخانه زهره و نیز تولید ۴۸۲ گیگاوات ساعت انرژی برق آبی در سال عنوان 
می شود، اما بررسی ها نشان می دهد به دنبال آبگیری و آغاز فعالیت این سد پیامدهای 
مثبت در منطقه رقم خواهد خورد. ذخیره ســازی بالغ بر دو میلیارد متر مکعب آب در 
سال که در واقع آب های سیلابی است و در صورت عدم آبگیری به واسطه فصل نامناسب 
و حجم زیاد بارش ها در شــرایط عادی از دســترس خارج می شــود یکی از مهم ترین 
اهداف و پیامدهای مثبت ساخت سد چمشیر در شهرستان گچساران است. اهمیت این 
موضوع زمانی بیشتر احساس می شود که بدانیم به واسطه پدیده تغییر اقلیم، کشور با 
محدودیت های آبی جدی در مناطق مختلف همانند حوضه آبریز جراحی-زهره رو به رو 
است و این اتفاق سبب خواهد شد بانک آبی کشور به ویژه در فصل تابستان تا ۲ میلیارد 
مترمکعب تقویت شود. پیش بینی می شود در سایه ذخیره سازی این حجم از منابع آبی 
در سد چمشیر آب مورد نیاز کشاورزی به میزان ۱۱۰ هزار هکتار در منطقه، تأمین آب 
شرب و صنعت منطقه فراهم شود. یکی از کارویژه های مهمی که برای سد چمشیر در 
نظر گرفته شــده، افزایش کیفیت آب شرب مناطق پایین دست و حاشیه سد است که 
به واسطه ذخیره سازی بخش قابل توجهی از آب های جوی این مهم ممکن خواهد شد. 
نقش چمشــیر در کشاورزی منطقه چیست؟ یکی از مشکلات مرتبط با رودخانه زهره 
به ویژه در ایام تابســتان که دبــی رودخانه تا ۲ متر مکعب بر ثانیه نیز کاهش می یابد، 
افزایش شــوری آب ناشــی از آب های سازندی پرفشاری است که از اعماق زمین در دو 
منطقه وارد رودخانه می شود. پیش بینی می شود با ذخیره سازی عظیم آب های شیرین و 
جوی و تلفیق این آب با آب بی کیفیت رودخانه زهره، بستر مناسب برای افزایش کیفیت 
آب و بهــره برداری بهینه از آن فراهم شــود. ۳۰ درصــد از آورد آب رودخانه زهره در 
شرایط دبی کم رودخانه در سه فصل  بهار، تابستان و پاییز از کیفیت مناسبی برخوردار 
نیســت، اما ۷۰ درصد از آورد سالانه آب این رود در زمستان که به  صورت سیلاب های 
بزرگ حاصل می شود، از کیفیت بالایی برخوردار است و با آبگیری سد چم شیر شاهد 
تعدیل کیفیت آب رود زهره خواهیم بود و این اتفاق زمینه افزایش راندمان کشــاورزی 
در این منطقه را با فراهم کردن امکان کشــت دوم فراهم کند. با احداث ســد چمشیر 
و ذخیره ســازی حجم بسیار زیاد آب در پشت آن امکان توسعه کشاورزی در منطقه تا 
۱۱۰ هزار هکتار پیش بینی شــده است که بخش هایی از اراضی پایین دست در استان 
کهگیلویه و بویراحمد و بخش هایی از اراضی استان خوزستان را پوشش می دهد.با احداث 
سد چمشیر و ذخیره سازی حجم بسیار زیاد آب در پشت آن امکان توسعه کشاورزی در 
منطقه تا ۱۱۰ هزار هکتار پیش بینی شده است که بخش هایی از اراضی پایین دست در 
استان کهگیلویه و بویراحمد و بخش هایی از اراضی استان خوزستان را پوشش می دهد.   
احداث این سد همچنین سبب می شود ده ها هزار هکتار از اراضی دیم و کم بازده پایین 
دست سد چمشیر  تبدیل به اراضی کشاورزی آبی صنعتی با بازدهی بالا و مدرن شود. 
تامین برق ۱۰۰ هزار مشترک برق خانگی یکی از آسیب های کنونی موجود در منطقه 
برداشت زیاد از آب های زیرزمینی توسط صنایع منطقه، به ویژه توسط شرکت نفت است 
که پس از آبگیری از ســد چمشــیر، آب این صنایع و آب مورد نیاز شرکت نفت نیز از 
این سد تأمین خواهد شد و در نتیجه از برداشت آب های زیرزمینی که در صورت تداوم 
فرونشست زمین را در پی دارد، جلوگیری می شود. همچنین این سد آب مورد نیاز برای 
توسعه صنعت گردشــگری و پرورش ماهی را در منطقه فراهم می کند و بدین ترتیب 
فرصت های جدید اشتغال فراوانی در منطقه ایجاد می شود. بر اساس برنامه ریزی های 
انجام شده از طریق نیروگاه سد چمشیر قرار است سالانه ۴۸۰ هزار مگاوات ساعت انرژی 
برق آبی در سال تولید شود که این میزان تولید می تواند نقش موثری در حفظ پایداری 
شبکه به ویژه در ایام اوج مصرف برق داشته باشد. با این حجم از میزان تولید برق آبی 
سد چمشــیر به صورت تقریبی امکان تأمین برق مورد نیاز ۱۰۰ هزار مشترک خانگی 
برق فراهم می شود. خبری از بمب نمک نیست! یکی از انتقاداتی که به سد چمشیر می 
شــود شباهت آن به سد گتوند و احتمال وقوع ماجراهای پیش آمده برای آن سد است 
اما تا کنون ســازمان محیط زیست و دیگر نهادها مانند مرکز پژوهش های مجلس نیز 
چنین موضوعی را تایید نکرده اند، تنها ۳۶ درصد مخزن سد چمشیر در تماس مستقیم با 
سازند گچساران است و ثانیا در صورتی که در محدوده مخزن سد، برونزد لایه و یا گنبد 
نمکی وجود نداشته باشد سازند گچساران تهدیدی برای مخزن سد نخواهد بود و عملا 
تلاش مخالفان برای این که این سد را به "بمب نمک" تشبیه کنند مورد تایید نهادهای 
مسئول نیست.  ســد کوثر با اهداف شرب و کشاورزی در نزدیکی سد چم شیر احداث 
شده و نزدیک به ۲۰ سال است که در دست بهره برداری قرار دارد و با اینکه بیش از ۸۰ 
درصد از سطح تماس مخزن سد کوثر روی سازند گچساران قرار دارد، اما هیچ مشکلی 

برای کیفیت آب سد کوثر ایجاد نشده است.

تلاش جهاددانشگاهی برای خودکفایی کشور
مدیــر پروژه بومی ســازی دانش فنی طراحی و ســاخت پمپ 
برقی درون چاهی جهاددانشــگاهی اظهار کرد: با توجه به اینکه 
پمــپ ESP جزو تجهیزات با تکنولوژی بالا در صنایع نفت و گاز 
محسوب می شود و تولید آن در انحصار چند شرکت خاص است 
تأمین آن در کشور همیشه با مشکلات فراوانی مواجه بوده و به 
همین جهت جزو ۱۰ قلم کالای ضروری وزارت نفت اعلام شده 
اســت که نیاز به بومی ســازی دارند که با توجه به نیاز کشور و 
بازار منطقه دستیابی به تکنولوژی ساخت این پمپ ها و خودکفا 
شدن در این عرصه منطقی و ضروری به نظر می رسد. به گزارش 
ایسنا،  عباس نظری مدیر پروژه بومی سازی دانش فنی طراحی 
و ساخت پمپ برقی درون چاهی )ESP( جهاددانشگاهی خواجه 
نصیرالدین طوسی، ضمن بیان این مطلب، زمان آغاز اجرای این 
طرح را شــهریور ۱۳۹۸ اعلام کرد و گفت: در حال حاضر تعداد 
زیادی از چاه های نفت کشور در نیمه دوم عمر خود قرار دارند و 
فشار آن ها افت کرده است که برای احیای چاه های غیرفعال و یا 
افزایش برداشت از چاه های نیمه فعال باید از فرازآوری مصنوعی 
)AL( استفاده کرد که یکی از کارآمدترین و بهینه ترین روش ها 
استفاده از برقی پمپ های درون چاهی )ESP( است. وی در رابطه 
با ضرورت اجرای این طرح در کشــور افــزود: با توجه به اینکه 
پمــپ ESP جزو تجهیزات با تکنولوژی بالا در صنایع نفت و گاز 

محسوب می شود و تولید آن در انحصار چند شرکت خاص است 
تأمین آن در کشور همیشه با مشکلات فراوانی مواجه بوده و به 
همیــن جهت جزو ۱۰ قلم کالای ضــروری وزارت نفت که نیاز 
به بومی سازی دارند، اعلام شــده است. بنابراین با توجه به نیاز 
کشــور و بازار منطقه دستیابی به تکنولوژی ساخت این پمپ ها 

در کشور و خودکفا شدن در این عرصه منطقی و ضروری به نظر 
می رســد. نظری با تاکید بر این که با کسب دانش فنی و توسعه 
محصول این پمپ ها، امــکان انجام مطالعات مخزن میدان های 
نفتی کشــور و طراحی و ساخت پمپ ها مطابق با چاه های نفت 
کشور فراهم می شــود، اظهار کرد: این امر علاوه بر بهینه سازی 

هزینه ها، طول عمر محصول و ازدیاد برداشت را به همراه خواهد 
داشت. مدیر پروژه بومی سازی دانش فنی طراحی و ساخت پمپ 
برقی درون چاهی )ESP( هدف این پروژه را بومی-ســازی دانش 
فنی طراحی سیســتمی پمپ برای میادین و چاه های مختلف 
نفتی، کسب دانش فنی طراحی و ســاخت الکتروموتور، پمپ، 
ســپراتور، پروتکتور و VFD عنوان کرد و گفــت: تا امروز علاوه 
بــر ایجاد دانش فنی طراحی سیســتمی چاه، طراحی و تحلیل 
اجزای پمپ نیز انجام شــده، همچنین کســب دانش فنی در 
زمینه طراحی و ســاخت الکتروموتور، پمپ، پروتکتور، سپراتور 
و VFD محقق شــده و طراحی و ساخت این مجموعه ها با توجه 
به اســتانداردهای معتبر مربوطه تحقق یافته است. وی تصریح 
کرد: با توجه به شــرایط کاری، محیط خورنده، دمای بالا، لزوم 
قابلیت اطمینان بالا و کنترل و مانیتورینگ دقیق این مجموعه، 
نیاز به مجموعه ای از متخصصان از حوزه های مختلف مهندسی 
نفت، الکترونیک، نرم افزار، کنترل، ماشین های الکتریکی، مکانیک 
ســیالات، مکانیک ساخت و تولید، متالوژی، پلیمر و ابزار دقیق 
داشتیم که در این پروژه این متخصصان گرد هم آمدند و ضمن 
ایجاد دانش فنی طراحی و تحلیل، ساخت تمام قطعات، مونتاژ، 
زیرساخت مونتاژ و تست برای مجموعه های ذکر شده در داخل 

کشور انجام شده است.

آگهی دعوت از بستانکاران مؤسسه گروه رسانا مشاور 
در حال تصفیه  به شماره ثبت 18845  و شناسه ملی 

 10100638900
نوبت اول

در اجرای ماده ۲۲۵ قانون تجارت از کلیه بســتانکاران مؤسســه گروه رسانا مشاور 
در حال تصفیه به شــماره ثبت ۱۸۸۴۵  و شناسه ملی ۱۰۱۰۰۶۳۸۹۰۰ که آگهی 
انحلال آن در صفحه ۴۵ روزنامه رسمی کشور به شماره ۱۸۶۵۶ مورخ ۸۷/۱۲/۲۸ 
درج گردیده است دعوت به عمل می آید تا ظرف مدت حداکثر ۶ ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول با ارائه مدارک مثبته ادعای خود به مدیر تصفیه آقای محمد رضازاده 
به شــماره همراه ۰۹۱۲۱۲۷۳۷۳۱ مستقر در آدرس محل تصفیه شرکت واقع در 
تهران، خ وصال شــیرازی، جنب ســازمان انتقال خون، پلاک ۱۸۵ مراجعه نمایند. 
بدیهی است شرکت و مدیر تصفیه در مورد هرگونه ادعای احتمالی که خارج از مدت 

فوق به شرکت منعکس گردد مسئولیتی نخواهند داشت.
  محمد رضازاده- مدیرتصفیه مؤسسه گروه رسانا مشاور در حال تصفیه  

فاز اول پست برق میانگران 
ایذه وارد مدار شد

ایسنا/خوزستان مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان گفت: فاز اول 
پســت میانگران ایذه به ظرفیت ۵۰ مگاولت آمپر وارد مدار شد. محمود 
دشــت بزرگ در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: فاز اول پســت ۱۳۲ به 
۳۳ کیلوولت میانگران ایذه به ظرفیــت ۵۰ مگاولت آمپر برق دار و مورد 
بهره بــرداری قرار گرفت. وی با بیان اینکه ارزش ســرمایه گذاری پســت 
میانگــران به همراه احــداث ورود و خروج خــط ۱۳۲ کیلوولت ایذه به 
آنزان در این پســت، ۱۵۷۵ میلیارد ریال اســت، افزود: با وارد مدار شدن 
پست برق میانگران ظرفیت پست های فوق توزیع شهرستان ایذه به ۲۹۵ 
مگاولت آمپر رســیده است و درصد بارگیری از پست های منطقه کاهش 
قابل ملاحظه ای پیدا می کند. دشت بزرگ تصریح کرد: هدف از بهره برداری 
این پروژه تصحیح افت ولتاژ و افزایش پایداری برق شهرستان ایذه و تامین 
بار مورد نیاز منطقه در بخش خانگی و مصارف صنعتی اســت. به گزارش 
ایســنا، با توجه به شــروع پیک مصرف، شرکت برق منطقه ای خوزستان 
از مشــترکین درخواست می کند که برای حفظ پایداری شبکه، با رعایت 
الگوی مصرف برق، خاموش کردن کولرهای اضافی، اســتفاده از روشنایی 
طبیعی در روز و عدم اســتفاده از لوازم پر مصرف در ساعت پیک مصرف 
)۱۱ تا ۱۷ و ۱۸ تا ۲۲( صنعت برق را در خدمت رســانی مستمر همراهی 

کنند.

قیمت نفت پس از ریزشی که شب گذشته متحمل شد، در معاملات روز سه شنبه بازار آسیا، اندکی افزایش یافت. به گزارش ایسنا، 
بهای معاملات نفت برنت با ۲۶ سنت افزایش، به ۷۸ دلار و ۶۷ سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت 
آمریکا با ۲۹ سنت افزایش، به ۷۴ دلار و ۴۴ سنت در هر بشکه رسید. هر دو شاخص روز دوشنبه تحت تاثیر آمار رشد ضعیف 
تولید ناخالص داخلی چین، بیش از ۱.۵ درصد سقوط کرده بودند. فعالان بازار منتظر انتشار آمار هفتگی ذخایر نفت آمریکا در روز 
سه شنبه هستند و انتظار می رود آمار نشان دهد ذخایر نفت و فرآورده های نفتی، هفته گذشته کاهش پیدا کرده است. چهار تحلیلگر در نظرسنجی رویترز برآورد کردند 
که ذخایر نفت آمریکا در هفته منتهی به ۱۴ ژوییه، به میزان ۲.۳ میلیون بشکه کاهش پیدا کرده است. جون رونگ ییپ، استراتژیست ارشد شرکت آی جی در سنگاپور 
گفت: آمار ضعیف تولید ناخالص داخلی چین که روز دوشنبه منتشر شد، روند صعودی قیمت ها را محدود کرده است زیرا نگرانی هایی نسبت به احیای تقاضا برای 
سوخت، به وجود آورده است. تولید ناخالص داخلی چین در سه ماهه دوم نسبت به مدت مشابه سال گذشته، ۶.۳ درصد رشد کرد ،در حالی که تحلیلگران نرخ رشد را 
۷.۳ درصد پیش بینی کرده بودند. در این بین، اداره اطلاعات انرژی آمریکا در گزارش جدیدی، پیش بینی کرد تولید نفت شیل آمریکا در اوت، به حدود ۹.۴۰ میلیون 
بشکه در روز کاهش پیدا خواهد کرد که نخستین کاهش ماهانه از دسامبر سال ۲۰۲۲ خواهد بود. بر اساس گزارش رویترز، عرضه جهانی نفت ممکن است با ازسرگیری 
فعالیت دو میدان نفتی در لیبی که هفته گذشته تعطیل شده بودند، تقویت شود. تولید این دو میدان به دلیل اعتراض به ربوده شدن یک وزیر سابق، متوقف شده بود.

هند به دنبال گران شدن واردات از روسیه، سرگرم مذاکره با صادرکنندگان نفت خاورمیانه برای افزایش خرید است. به گزارش 
ایسنا، بلومبرگ به نقل از یک مقام آگاه نوشت:  تخفیف نفت روسیه به میزان چشمگیری کاهش پیدا کرده و جذابیت خرید نفت 
اورال که گرید نفتی صادراتی اصلی این کشور است را کمتر کرده و این امر، خرید از تامین کنندگان مطمئن را معقول کرده است. 
از زمان آغاز جنگ در اوکراین در بیش از یک سال گذشته که تحریم نفت روسیه را از سوی کشورهای غربی را به دنبال داشت، 

هند و چین به دو خریدار بزرگ نفت روسیه تبدیل شده اند. اما به گفته این مقام آگاه، واردات نفت هند از روسیه ممکن است با افزایش قیمت نفت که پرداخت پول 
نفت خریداری شــده بالاتر از ســقف قیمت غربی را برای پالایشگاه ها دشوار می کند، کاهش پیدا کند. کشورهای غربی به کشورهای واردکننده نفت از روسیه اجازه 
داده اند از خدمات حمل و بیمه غربی برای محموله هایی استفاده کنند که در سقف قیمت ۶۰ دلار در هر بشکه خریداری شده اند. هند، پول نفت روسیه را عمدتا به 
دلار پرداخت کرده است اما اکنون از درهم و یوان استفاده می کند تا جریان تجارت بین دو کشور را حفظ کند. شرکت ایندین اویل، نخستین شرکت پالایش نفت 
دولتی هند بوده که پول نفت روسیه را به یوان پرداخت کرده است. این مقام آگاه اظهار کرد که پالایشگاه های هندی، نفت روسیه را عمدتا از بازار معاملات نقدی و از 
بازرگانانی خریداری می کنند که کشتی و بیمه برای محموله ها را جور می کنند. بر اساس گزارش بلومبرگ، با این حال، شرکت ایندین اویل تنها پالایشگری است که 

قرارداد خرید بلندمدت با شرکت نفتی دولتی روس نفت دارد.

سوئیچ هند از نفت گران روسیه به نفت خاورمیانهروند افزایشی قیمت نفت ازسرگرفته شد

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر آراء صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رسمی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دیواندره تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خودرا به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم و رسید آنرا به این اداره تحویل نمایند : ۱-برابر رای شماره  ۱۴۰۲/۱۰۰۵ آقای وریا رحمانی فرزند محمد رحیم 
به شماره ملی ۳۸۵۹۹۳۶۱۳۱ نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی کانی بان زوی ره ش به مساحت۹۹۹۲/۲۸ متر مربع به شماره 
پلاک ۱۸۴ فرعی از ۴۶ اصلی واقع در بخش ۱۳ دیواندره قریه آقبلاق خریداری از مالک رسمی آقای محمد شریف رحمانی ۲-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۱۰۰۳ آقای نصراله رحمانی فرزند 
محمد رحیم به شماره ملی ۳۸۵۹۵۳۷۱۲۱ نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی کانی بان زوی ره ش به مساحت۹۹۹۲/۲۸ متر مربع 
به شماره پلاک ۱۸۴ فرعی از ۴۶ اصلی واقع در بخش ۱۳ دیواندره قریه آقبلاق خریداری از مالک رسمی آقای محمد شریف رحمانی ۳-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۹۱۹ آقای وریا رحمانی 
فرزند محمد رحیم به شماره ملی ۳۸۵۹۹۳۶۱۳۱ نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی با مشهوریت محلی کانی بان آبادی به مساحت ۳۸۱۳۵/۱۲ متر 
مربع به شماره پلاک ۱۸۵ فرعی از ۴۶ اصلی واقع در بخش ۱۳ دیواندره قریه آقبلاق خریداری از مالک رسمی آقای محمد شریف رحمانی ۴-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۹۲۱ آقای نصراله 
رحمانی فرزند محمد رحیم به شماره ملی ۳۸۵۹۵۳۷۱۲۱ نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی با مشهوریت محلی کانی بان آبادی به مساحت ۳۸۱۳۵/۱۲ 
متر مربع به شماره پلاک ۱۸۵ فرعی از ۴۶ اصلی واقع در بخش ۱۳ دیواندره قریه آقبلاق خریداری از مالک رسمی آقای محمد شریف رحمانی ۵-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۸۴۸ آقای نعمت 
عبدالمحمدی فرزند رشید به شماره ملی ۳۸۵۹۱۷۷۷۱۰ نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی چمن نریمان به مساحت ۱۵۶۳۲۰ 
متر مربع به شماره پلاک ۱۳۹ فرعی از ۱۱ اصلی واقع در بخش ۱۷ دیواندره قریه پنجه علیا خریداری از مالک رسمی آقای عبدالمحمد هاشمی ۶-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۸۴۴ آقای 
آرمان عبدالمحمدی فرزند رحمت به شماره ملی ۳۸۵۰۰۲۳۲۴۹ نسبت به یک  دانگ و نیم  مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی چمن نریمان به مساحت 
۱۵۶۳۲۰ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۹ فرعی از ۱۱ اصلی واقع در بخش ۱۷ دیواندره قریه پنجه علیا خریداری از مالک رسمی آقای عبدالمحمد هاشمی ۷-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۸۴۶ 
آقای فرهاد عبدالمحمدی فرزند رحمت به شماره ملی ۳۸۵۹۱۷۸۶۷۹ نسبت به یک  دانگ و نیم  مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی چمن نریمان به 
مساحت ۱۵۶۳۲۰ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۹ فرعی از ۱۱ اصلی واقع در بخش ۱۷ دیواندره قریه پنجه علیا خریداری از مالک رسمی آقای عبدالمحمد هاشمی ۸-برابر رای شماره 
۱۴۰۲/۹۰۵ آقای آرمان زارعی فرزند حسن به شماره ملی ۳۸۵۰۱۶۳۴۸۲ نسبت به یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان ساختمان مسکونی به مساحت ۱۰۹/۱۲ متر مربع 
به شماره پلاک ۱۳۶۳۶ فرعی از ۵۸ اصلی واقع در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان توفیق ، محمد و فریدون اسدی ۹-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۹۰۷ آقای عابد زارعی 
فرزند حسن به شماره ملی ۳۸۵۹۸۷۶۸۷۲ نسبت به یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان ساختمان مسکونی به مساحت ۱۰۹/۱۲ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۳۶ فرعی 
از ۵۸ اصلی واقع در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان توفیق ، محمد و فریدون اسدی ۱۰-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۹۰۹ آقای بهمن زارعی فرزند حسن به شماره ملی 
۳۸۵۰۰۳۷۰۱۰ نسبت به یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان ساختمان مسکونی به مساحت ۱۰۹/۱۲ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۳۶ فرعی از ۵۸ اصلی واقع در بخش 
۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان توفیق ، محمد و فریدون اسدی ۱۱-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۷۷۶ آقای اسعد فتاحی فرزند عارف به شماره ملی ۳۸۵۸۷۹۲۹۵۰ نسبت به 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت ۷۳۴۳۶ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۲۰ فرعی از ۵۸ اصلی واقع در بخش ۱۴ 
دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی ۱۲-برابررای شماره ۱۴۰۲/۷۷۷ خانم نرگس فتاحی فرزند ابوالمحمد به شماره ملی ۳۸۵۹۸۶۲۰۵۷ نسبت به ۲/۳۳۳۵ 
سهم مشاع از۴۸ سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت ۷۳۴۳۶ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۲۰ فرعی از ۵۸ اصلی واقع در بخش 
۱۴ دیواندره خریداری از مالک رســمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی ۱۳-برابر رای شــماره ۱۴۰۲/۷۸۳ آقای ئاریز فتاحی فرزند ابوالمحمد به شماره ملی ۳۸۵۹۸۵۱۷۰۵ نسبت به 
۴/۶۶۶۸ سهم  مشاع از۴۸ سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت ۷۳۴۳۶ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۲۰ فرعی از ۵۸ اصلی واقع 
در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی ۱۴-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۷۸۵ آقای فرزاد فتاحی فرزند ابوالمحمد به شماره ملی ۳۸۵۸۷۹۵۳۵۶ نسبت 
به ۴/۶۶۶۸ سهم مشاع از۴۸ سهم از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت ۷۳۴۳۶ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۲۰ فرعی از ۵۸ اصلی 
واقع در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی ۱۵-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۷۸۴ آقای امید فتاحی فرزند ابوالمحمد به شماره ملی ۳۸۵۸۸۰۱۸۷۹ 
نسبت به ۴/۶۶۶۸ سهم مشاع از۴۸ سهم از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت ۷۳۴۳۶ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۲۰ فرعی از 
۵۸ اصلی واقع در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رســمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی ۱۶-برابر رای شــماره ۱۴۰۲/۷۸۱ آقای جلیل فتاحی فرزند ابوالمحمد به شماره ملی 
۳۸۵۸۷۹۰۷۰۲ نسبت به ۴/۶۶۶۸ سهم  مشاع از۴۸ سهم از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت ۷۳۴۳۶ متر مربع به شماره پلاک 
۱۳۶۲۰ فرعی از ۵۸ اصلی واقع در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی ۱۷-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۷۷۸ خانم فریده فتاحی فرزند ابوالمحمد 
به شماره ملی ۳۸۵۸۷۸۳۸۸۹ نسبت به ۲/۳۳۳۵ سهم مشاع از۴۸ سهم از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت ۷۳۴۳۶ متر مربع به 
شماره پلاک ۱۳۶۲۰ فرعی از ۵۸ اصلی واقع در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی ۱۸-برابر رای شماره ۱۷۰۲/۷۸۰ خانم فرشته فتاحی فرزند 
ابوالمحمد به شــماره ملی ۳۸۵۸۷۸۶۶۵۹ نســبت به ۲/۳۳۳۵ سهم مشاع از۴۸ سهم از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت ۷۳۴۳۶ 
متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۲۰ فرعی از ۵۸ اصلی واقع در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی ۱۹-برابر رای شماره ۱۴۰۲/۷۷۹ خانم حبابه 
فتاحی فرزند ابوالمحمد به شماره ملی ۳۸۵۸۷۸۶۶۶۷ نسبت به ۲/۳۳۳۵ سهم مشاع از۴۸ سهم از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم با مشهوریت محلی بان رشید آباد به مساحت 
۷۳۴۳۶ متر مربع به شماره پلاک ۱۳۶۲۰ فرعی از ۵۸ اصلی واقع در بخش ۱۴ دیواندره خریداری از مالک رسمی آقایان عارف و ابوالمحمد فتاحی.  تاریخ انتشار نوبت اول چهارشنبه  

۱۴۰۲/۰۴/۲۸و تاریخ انتشار نوبت دوم چهار   شنبه ۱۴۰۲/۰۵/۱۱ ،فخری سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دیواندره. م الف۷۹
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گزیده خبر

رشد ۱۰ درصدی تولید فولاد 
در بهار امسال

آمار ارائه شده انجمن تولیدکنندگان 
فولاد ایران از تولید انواع محصولات 
زنجیره فولاد در سه ماهه نخست 
سال جاری حکایت از افزایش قریب 
به یک تا ۱۰.۵ درصدی تولید انواع 
مقاطــع و محصــولات فــولادی، 
شمش فولاد و آهن اسفنجی دارد. 
به گزارش ایسنا، طبق آمار انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران از ابتدای 

ســال جاری تا پایان خرداد ماه تولید شمش فولاد )فولاد میانی( بیشترین 
رشــد تولید را نسبت به بهار سال گذشته داشــته است؛ طی این مدت ۹ 
میلیون و ۴۷۸ هزار تن شمش فولاد تولید  شده که نسبت به هشت میلیون 
و ۵۷۵ هزار تن تولیدی در بهار ســال گذشته، رشد ۱۰.۵ درصدی را نشان 
می دهد. پس از آن در سه ماهه ابتدایی سال جاری سه میلیون و ۴۱۳ هزار 
تن محصولات طویل تولید شــده که ۸.۳ درصد بیــش از میزان تولید آن 
در سه ماهه نخست سال گذشــته است. در مدت مشابه سال گذشته، سه 
میلیون و ۱۵۲ هزار تن مقاطع طویل فولادی در کشور به تولید رسیده بود. 
طبق آمار در بهار امسال تولید کل محصولات فولادی نسبت به مدت مشابه 
ســال گذشته رشد پنج درصدی داشته و از پنج میلیون و ۶۷۳ هزار تن در 
ســه ماهه ۱۴۰۱ به پنج میلیون و ۹۵۷ هزار تن رسیده است.  تولید آهن 
اسفنجی نیز در این مقایسه آماری افزایش ۲.۸ درصدی را ثبت کرده است. 
تولیدکنندگان آهن اســفنجی در سه ماهه نخست سال جاری، ۹ میلیون و 
۹۷۴ هزار تن از این محصول را تولید کرده  که نسبت به میزان تولید آن در 
مدت مشابه سال گذشــته معادل ۹ میلیون و ۷۰۵ هزار تن ۲۶۹ هزار تن 
بیشتر است. در نهایت نیز کمترین درصد افزایش تولید در این مقایسه آمار 
تولید فولادسازان کشور، متعلق به تولید محصولات تخت فولادی است. در 
بهار امسال دو میلیون و ۵۴۳ هزار تن محصولات تخت در کشور تولید شده 
که نسبت به دو میلیون و ۵۲۱ هزار تن تولیدی در مدت مشابه سال گذشته، 

رشد ۰.۹ درصدی داشته است.

۱۰۰۰ قطعه  خودرو مشمول 
استاندارد اجباری می شود

استاندارد  ملی  رئیس ســازمان 
گفت: مطابــق هدفگذاری انجام 
شده، تا پایان سال ۱۴۰۲ تعداد 
برای  اجبــاری  اســتانداردهای 
قطعات خودرو به یک هزار قطعه 
می رسد. به گزارش ایسنا، مهدی 
اســام پناه اظهار کرد: زمانی که 
کار تعییــن اســتاندارد اجباری 
برای قطعات خودرو شروع شد، 
کمتر از ۵۴ قطعه استانداردسازی 

شــده بود، در حالی که خودرو متشکل از چند هزار قطعه است. بنابراین هدفگذاری 
شده تا پایان سال ۱۴۰۲ تعداد استانداردهای اجباری برای قطعات خودرو به ۱۰۰۰ 
قطعه برسد. وی درباره استانداردهای اجباری ۸۵ گانه خودرو که مهلت اجرای آن ها تا 
پایان تیر است نیز گفت: این استانداردها جزو استانداردهای ایمنی و عملکردی است 
که طبق دستور رئیس جمهوری و قانون باید اجرایی شود. کیفیت خودروهای داخلی 
باید بالا برود و این خواســت و حق مردم اســت. اگر این مسیر در سال های گذشته 
پیموده می شــد، شاهد مسائل و مشــکات کنونی در صنعت خودرو نبودیم. رئیس 
سازمان ملی استاندارد ایران با بیان اینکه تعدادی از خودروسازها الزامات ۸۵ گانه را بر 
تولیداتشان منطبق کرده اند، تصریح کرد: فرصت لازم برای اجرای استانداردهای ۸۵ 
گانه به خودروســازان داده شده و امیدوارم که بقیه خودروسازان هم این استانداردها 
را رعایت کنند. اگر خودروسازان استانداردها را رعایت نکنند برابر قانون با آن ها عمل 
می شود، به کمیسیون ماده ۴۲ قانون فراخوانده می شوند و به آنها تذکر داده می شود. 
وی در پاسخ به اینکه آیا خط تولید خودرویی متوقف می شود یا خیر؟ تصریح کرد: 
من به جهت جایگاهی که دارم اگر صحبتی کنم شاید آثاری را بر بازار بگذارد؛ اجازه 
دهید خط قرمز را همان طور که قانون تعریف کرده، قرار دهیم. این مقام مســئول 
در یــک برنامه تلویزیونی همچنین درباره موضوع واردات خودرو گفت: از همان روز 
نخســت که مقرر شد مجوز واردات صادر شود، از آن استقبال کردیم و آن را کمکی 
پایدار، رقابتی و انحصارشکن برای اقتصاد کشور و بازار خودرو دانستیم. امروز سازمان 
ملی استاندارد ایران به منظور شکست انحصار موجود، شرایط را برای واردات خودرو 
به گونه ای رقم زده که میلیون ها خودرو می تواند وارد کشــور شــود. به طور کلی ۸۰ 
درصد واردات کشور، به خصوص وارداتی که در زنجیره تولید از آن استفاده می شود 
در بازه ۵ تا ۷ روز ارزیابی انطباق و تائید صاحیت می شوند. در حالی که در گذشته 
این مدت زمان به ۵۰ روز هم می رسید. وی با بیان اینکه برای ترخیص کالای اساسی 
کارشناسان روی عرشه کشتی می روند، اظهار کرد: این تکلیف گرایی در هیچ پروتکلی 
نیامده که کارشناس در فاصله چند مایلی که کشتی وارد لنگرگاه نشده روی عرشه 
کشــتی برود، منتقل شود، اجازه کاپیتان کشتی گرفته شود، نمونه گیری شود و به 
سرزمین اصلی منتقل شود و به فرآیند آزمایش برود؛ اما این کار در راستای تسهیل 
و تسریع انجام شده که در عین حال بسیار کار پرخطری است. اسام پناه با اشاره به 
پیگیری های دولتمردان به ویژه رئیس جمهوری و معاون اول رئیس جمهوری، تاکید 
کرد: این پیگیری ها ما را بر آن داشت تا دپو و رسوبی در بنادر را رد و کالا و خدمت 

را به سامت وارد چرخه کنیم.

در راستای تسهیل تجارت ایران و روسیه؛

طرح توسعه بندر ایرانی سالیانکا 
کلید خورد

گروه کشــتیرانی جمهوری اسامی ایران در راستای توسعه تجارت ایران و 
روســیه و تقویت حمل بار از طریق کریدور شمال-جنوب،سه هکتار زمین 
به مساحت بندر ایرانی سالیانکا در آستاراخان روسیه اضافه کرد.به گزارش 
روابط عمومی گروه کشتیرانی جمهوری اسامی ایران، در راستای توسعه و 
تســهیل روابط تجاری ایران و روسیه و تقویت حمل بار از کریدور شمال- 
جنوب، طرح. توســعه بندر ایرانی سالیانکا در آستاراخان روسیه کلید خورد 
که بر این اساس، سه هکتار زمین به عرصه این بندر اضافه شده است.بندر 
ســالیانکا با مســاحت پانزده هکتار و دارا بودن پنج پست اسکله، در حال 
حاضر بزرگترین بندر منطقه آســتاراخان به شمار می  رود.افزایش پسکرانه 
بندر ســالیانکا به مقدار سه هکتار در راستای افزایش ظرفیت بندر از محل 
منابع درآمدی این بندر انجام شــده و برنامه ریزی برای افزایش سه هکتار 
دیگر نیز در دســت اقدام است؛ این در شرایطی است که با تحولات صورت 
گرفته در حوزه سخت افزاری و مدیریتی در بندر سالیانکا، عملیات این بندر 

نسبت به گذشته ۳۵ درصد افزایش یافته است.نکته حائز اهمیت آن است
که افزایش ظرفیت برای یک بندر مستلزم توسعه پسکرانه بوده که به همین 
سبب با خرید و اجاره زمین، توسعه آن کلید خورده است؛ بنابراین انتظارمی 
رود مساحت بندر در مجموع تا پایان سال، به بیست و یک هکتار برسد که 
این به معنای، افزایش ۴۰ درصدی ظرفیت پســکرانه می باشد.شایان ذکر 
اســت ۵۳ درصد از سهام بندر سالیانکای روسیه که در شمال غرب دریای 
خزر و در دهانه رود ولگا قرار دارد تحت مالکیت گروه کشــتیرانی جمهوری 

اسامی ایران قرار دارد.

هدف گذاری برای تولید ۲۰۰ تن خاویار و ۲۰ هزار تن 
گوشت خاویار در برنامه هفتم توسعه

دانش بنیان ها در زمینه پساب صنعت روغن کشی و 
تولید آنزیم  با صنعت همکاری می کنند

معاون وزیر و رئیس ســازمان شــیات ایران در هشتمین 
همایش ملی ماهیان خاویاری، کل تولیدات شیاتی شیاتی 
کشور را یک میلیون و ۳۶۱ هزار تن اعام کرد که ۵۹۹هزار 
تن آن از طریق آبزی پروری و ۷۶۲ هزار تن آن از طریق صید 
حاصل می شود. به گزارش ایلنا، سید حسین حسینی، رئیس 
ســازمان شیات ارزش صادرات  محصولات شیات را ۶۰۵ 
میلیون دلار با تراز مثبت۵۶۵ میلیون دلار ذکر کرد. او گفت: 
تولیدات شــیاتی از نظر کمی حدود یک درصد از تولیدات 
شیاتی را تشکیل می دهند اما از نظر ارزش، ۱۰ درصد آن را 
شامل می شود. پرورش ماهیان خاویاری و حسینی در ادامه 
توضیح داد: پرورش ماهیان خاویاری از سال ۱۳۸۸ به صورت 
تجاری در دســتور کار قرار گرفت و از ۳۶۳ تن در این سال 
به حدود ۴۶۵۰ تن در ســال ۱۴۰۱ رسید که ۱۱۰۰ درصد 
رشد را نشان می دهد. وی افزود: در سال ۱۴۰۱ حدود ۵/۱۸ 
تن خاویار  پرورشی تولید است. حسینی گفت: در ۲۲ استان 
کشــور کار پرورش ماهیان خاویاری انجام می شــود اما ۵۰ 
درصد این تولیدات در استان های شمالی کشور است. رئیس 
سازمان شیات اعام کرد: سال گذشته ۵/۵ تن خاویار )۵/۳ 
تن از طریق گمرک و ۲ تن مســافری(  به ارزش حدود ۷/۳ 

میلیون دلار و ۱۰۰۰ تن گوشت خاویار به ارزش ۱۰ میلیون 
دلار به کشورهای مختلف صادر شده که کشورهای عمده آن 
امارات متحده عربی،  بلژیک و ژاپن می باشند. حسینی افزود: 
در برنامه هفتم توســعه، تولید ۲۰ هزار تن گوشت و ۲۰۰ 
تن خاویار هدفگذاری شده است و امیدواریم با کنار هم قرار 
گرفتن سه فاکتور دانش، سرمایه گذاری و اقلیم شاهد تحول 
جدی در آبزی پروری و ماهیان خاویاری باشــیم. وی گفت: 
آبزی پروری در ســال گذشته ۱۱ هزار میلیارد تومان جذب 
سرمایه گذاری داشــته که ۷۵۰۰ میلیارد آن توسط بخش 
خصوصی بوده است و بسته ها و مشوق های سرمایه گذاری 
برای واحدهای کوچک، متوســط و بزرگ ارائه شــده است.   
تولید خاویار فقط از طریق پرورش  . وی تاکید کرد: در حال 
حاضر منشأ تولید خاویار ایرانی فقط از طریق پرورش است و 
نه تنها هیچ صیدی انجام نمی شود بلکه هر ساله تعداد زیادب 
بچه ماهی رهاسازی و بخش زیادی ذخایر دریایی این ماهیان 
تقویت نیز می شود. بنا بر این گزارش، هشتمین همایش ملی 
ماهیان خاویاری و نمایشگاه خاویار و صنایع وابسته امروز ۲۷ 

تیرماه با حضور فعالان این صنعت برگزار شد.

در حاشــیه رویداد تبادل فناوری حوزه صنایع غذایی، سه تفاهم نامه میان 
دانش بنیان ها و بخش های صنعتی به امضا رســید. به گزارش ایسنا، سی و 
هفتمین رویداد تبادل فناوری صندوق نوآوری و شکوفایی در حوزه صنایع 
غذایی صبح امروز در محل ســاختمان این صندوق برگزار شد و طی آن ۳ 
تفاهم نامه میان بخش های خصوصی و شرکت های دانش بنیان منعقد شد.  
تصفیه روغن با توان داخلی در راســتای تامین خاک رنگبر مورد استفاده 
در صنعت تصفیه روغــن نباتی با قابلیت کاهش عدد آنیزیدین در فرآیند 
رنگبری و به منظور رفع نیازهای فناورانه توســط محصولات تولید داخل،  
تفاهم نامه میان یکی از شــرکت های فعال در حوزه روغن کشــی به عنوان 
طرف اول و یکی از شــرکت های بخش خصوصی به امضا رســید. موضوع 
اصلی تفاهم نامه همکاری، تعامل و مشــاوره با شرکت فناور برای استفاده 
از ایده ها، راهکارها و محصولات تحقیقاتی در راســتای اجرای پروژه  تامین 
خاک رنگبر مورد اســتفاده در صنعت تصفیه روغن نباتی با قابلیت کاهش 
عدد آنیزیدین در فرآیند رنگبری است. طبق این تفاهم نامه قرار است خاک 
رنگبر مورد استفاده در صنعت تصفیه روغن نباتی، در فازهای امکان سنجی، 
ارائه پروپوزال و ارائه طرح توجیهی با برآوردهای اقتصادی جهت بررسی در 
کمیته اقتصادی معاونت اقتصادی ســازمان اتکا ارائه شود و پس از برآورد 
ریالی طرح، تایید طرح و توافق جهت اجرای آن صادر می شــود. شــرکت 
فنــاور در این تفاهم نامه آمادگی خود را برای همکاری در ارائه ایده، راهکار 
و پیشــنهادات متناســب با نیاز اعامی و نمونه محصول تحقیقاتی برای 
انجــام ارزیابی های موضوع تفاهم نامه با هدف بررســی نحوه تعامات آتی 
اعام می دارد. تصفیه پســاب روغن در راستای تدوین طرح جامع افزایش 
بهــره وری مصرف آب و بازچرخه پســاب در صنعت تصفیه روغن نباتی و 

به منظور رفع نیازهای فناورانه توســط محصولات تولید داخل، تفاهم نامه 
میان دو شرکت بخش خصوصی و دانش بنیان به امضا رسید. موضوع اصلی 
تفاهم نامه عبارت از همکاری، تعامل و مشــاوره شرکت بخش خصوص با 
شــرکت فناور برای استفاده از ایده ها، راهکارها و محصولات تحقیقاتی در 
راستای اجرای تدوین نقشــه راه افزایش بهره وری مصرف آب و بازچرخه 
پســاب در صنعت تصفیه روغن نباتی اســت. تدوین طرح جامع افزایش 
بهــره وری مصرف آب و بازچرخه پســاب در صنعت تصفیه روغن نباتی از 
اهداف این طرح اســت. شرکت بخش خصوصی آمادگی خود را برای ارائه 
اولویت ها، تشریح نیازمندی ها، تأمین مستندات فنی و همکاری در بازدید از 
کارخانجات زیرمجموعه این و همچنین در صورت لزوم ارائه نمونه محصول 
تحقیقاتی اعام می دارد و متعهد می شود نسبت به تعیین تکلیف وضعیت 
تفاهم نامه و نهایی سازی نحوه تعامل با شرکت فناور به منظور تأمین نیازهای 
فناورانه خود اقدام کنند. شــرکت فناور نیز متقابــاً آمادگی خود را برای 
همکاری در ارائه ایده، راهکار و پیشنهادات متناسب با نیاز اعامی و نمونه 
محصول تحقیقاتی برای انجام ارزیابی های موضوع تفاهم نامه با هدف بررسی 
نحــوه تعامات آتی اعام می دارد. تولید آنزیم. همچنین در این رویداد به 
منظور امکان سنجی اســتفاده از آنزیم در بهینه سازی فرآیندهای صنعت 
تصفیه روغن نباتی و رفع نیازهای فناورانه توسط محصولات تولید داخل، 
تفاهم نامه همکاری میان یکی از شــرکت های بخش خصوصی و شــرکت 
دانش بنیان منعقد شد. موضوع اصلی تفاهم نامه همکاری، تعامل و مشاوره 
شرکت بخش خصوصی با شرکت فناور برای استفاده از ایده ها، راهکارها و 
محصولات تحقیقاتی در راستای اجرای پروژه  امکان سنجی استفاده از آنزیم 

در بهینه سازی فرآیندهای صنعت تصفیه روغن نباتی عنوان شده است.

رییس کمیســیون صنایــع و معادن 
مجلس شورای اسامی گفت: اتصال 
های  بــه مجموعــه  خودروســازان 
ارتقای کیفیت  دانش بنیان، ســبب 
محصولات تولیدی و افزایش درآمدها 
خواهــد شــد.ایکوپرس-  عــزت اله 
اکبری تالارپشــتی در نشست تبیین 
دســتاوردهای شرکت مهرکام پارس، 
بــا بیان این که بــا همراهی نخبگان 
می توان اهداف و مســیری که سایر 
قطعه سازان جهانی تعریف کرده اند را 
بررسی کرد، گفت: در سال ۲۰۳۲ به 
طور کلی تولید خودروهایی با سوخت 
های فســیلی در دنیا متوقف خواهد 
شد، خودروسازان کشور نیز باید این 
آمادگــی را در خود ایجــاد کنند.به 
گفته نماینده مردم تهران در مجلس 
شورای اسامی، هر تولیدی از جمله 
خودرو اگر به صادرات منجر نشــود، 
محکوم به سقوط است؛ بنابراین تولید 
صادرات محــور و حضور در بازارهای 
جهانی و رقابت با ســایر خودروسازان 
جهانی باید به صــورت جدی دنبال 
شــود.رییس کمیســیون صنایــع و 
معادن مجلس شــورای اســامی، با 
اشــاره به همکاری مهــرکام پارس با 
۱۳ شــرکت دانش بنیان، اظهار کرد: 
این اقدام بســیار عالی است، با اتصال 
بــه مجموعه های دانــش بنیان هم 
کیفیت محصولات ارتقا خواهد یافت و 
هم درآمدها افزایش می یابد.سیدرضا 
تقوی، رییس مجمع نمایندگان استان 
تهران نیز در این نشســت با اشــاره 
به اقدامات و دســتاوردهای شــرکت 
مهرکام پارس، گفت: این مجموعه به 
درستی توانسته در راستای خدمت به 
مردم و مشــتریان خودرو، از فرصت 
های پیش آمده بهره مند شــده و در 

بخش هایی از جملــه افزایش تولید 
دســتاوردهای خوبــی کســب کند.

نماینــده مــردم تهــران در مجلس 
شورای اســامی، با تاکید بر این که 
کمیت در کنار کیفیت معنا می یابد، 
اظهار کرد: مشتریان همواره به دنبال 
محصولات با کیفیت هســتند و اگر 
مجموعه های داخلی بتوانند به خوبی 
پاسخ گوی نیازهای مردم باشند، میل 
به خرید محصــولات خارجی کاهش 
خواهد یافت.عضو کمیسیون فرهنگی 
مجلس شورای اسامی، یادآور شد: در 
صنعت خودروسازی کشور و شرکت 
دانش  انباشــت  های خودروســازی 
بســیاری وجود دارد، اما برای تامین 
نیازهای داخل به ویژه در زمینه حمل 
و نقل عمومی، نیاز به واردات خودرو 
به شــکل محدود وجود دارد تا بتواند 
خاءهــای موجود در این بخش را پر 

کند، در این بین خودروســازان می 
تواننــد تمرکز خود را بر روی افزایش 
تولید، توســعه و کیفیت محصولات 
خــود بگذارند تا پاســخ گوی تمامی 
باشــند.مدیرعامل  داخــل  نیازهای 
شرکت گسترش سرمایه گذاری ایران 
خودرو نیز در این نشست، با بیان این 
که این شرکت بزرگ ترین هلدینگ 
بورسی خودرویی کشور است، گفت: 
این مجموعه دارای شــرکت هایی در 
دو زمینه اقتصــادی و خدماتی و هم 
چنین شــرکت هایی در زمینه تولید 
قطعات و مجموعه های خودرویی مانند 
شــرکت های تولیدی بزرگ از جمله 
مهرکام پارس، محورســازان، ریخته 
گری چــدن، ریخته گری آلومینیوم، 
درخشان ساز، توسعه و عمران نایین 
اســت و مهم ترین آن هــا از منظر 
اســتراتژیک شــرکت بزرگ مهرکام 

پارس اســت.احمد رویایی با اشاره به 
این که مهرکام پارس دارای سه سایت 
در تهران، کرمانشــاه و مشهد مقدس 
است، خاطرنشــان کرد: این شرکت 
مجموعه های سپر، داشبورد، رودری 
و سیســتم های تهویــه را تولید می 
کند. مهرکام پارس حدود ۹۳۰ هزار 
مجموعه را در سال ۱۴۰۱ تولید کرده 
که نسبت به سال قبل از آن افزایش 
۳۱ درصدی داشــته است.مدیرعامل 
گذاری  شرکت گســترش ســرمایه 
ایران خودرو بــا بیان این که مهرکام 
پارس از قابلیت طراحی، مهندسی و 
تولید قطعات برخوردار اســت، عنوان 
کرد: این مجموعه در ســه ماهه سال 
جاری حــدود ۲۶۰ هزار قطعه تولید 
کرده که ۲۸ درصد افزایش نســبت 
به مدت مشابه سال قبل داشته است.

وی با اشاره به افزایش درآمد عملیاتی 
این شــرکت، بیان کــرد: در زمینه 
قالب ســازی و پروژه ها، جوانان این 
مجموعه در ســه ماهه نخست سال 
۱۴۰۲ به بهترین شکل ممکن فعالیت 
کرده اند و در زمینــه تولید و تامین 
 K۱۲۵ قطعات خودروی کــراس اوور
در حال حاضر مهرکام پارس از سایر 
مجموعه های قطعه ساز جلوتر بوده 
و تمامی تعهــدات خود را به بهترین 
نحو انجام داده است.به گفته رویایی، 
شــرکت ایکیدو از برنامه های توسعه 
ای مهرکام پــارس و اهداف افزایش 
ســهم از زنجیره تامین ایران خودرو 
حمایت کرده و آن هــا را پی گیری 
می کند، هم چنین در زمینه قطعات 
تبادلی شرکت مهرکام پارس، ایکیدو 
تمام توان خود را بــرای کاهش این 
اقام تبادلی و حرکت به سمت داخلی 

سازی آن ها خواهد گذاشت.

رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسامی مطرح کرد

ارتقای کیفیت خودروها با 
همکاری دانش بنیان ها محقق 

می شود

مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی خدمات کشاورزی گفت: قصد داریم با سزارین و میکرو سزارین ماهیان خاویاری مولد 
را حفظ کنیم. به گزارش ایســنا، مجابی در هشــتمین همایش ملی خاویار با اشــاره به اهمیت زنده نگه داشتن ماهیان 
خاویاری گفت: با ممنوعیت صید تجاری ماهیان خاویاری بر آن شدیم که ماهی مولد را با میکرو سزارین و سزارین زنده 
نگه داریم. زیرا زنده ماندن آنها از اهمیت بسیاری برخوردار است و اقداماتی نیز در این راستا انجام دادیم . وی ادامه داد: 
برای نگهداری از ماهیان مولد و نارس در صیدگاه های ســه اســتان ساحلی شمالی کشــور امکاناتی را فراهم کردیم و به تمام کسانی که می توانند در این 
بخش ســرمایه گذاری کنند اعام می داریم که می  توانیم با آنها در صیدگاه ها مشــارکت کنیم. مجابی تصریح کرد: قطعا ایران مهمترین جایگاه جهانی در 
حوزه خاویار را دارد و باید این جایگاه را حفظ کنیم. متاســفانه در مواردی خاویار به صورت قاچاق وارد کشــور شده و تحت اسم خاویار ایرانی مجددا صادر 
می شود. ما باید برندینگ خود را در دنیا حفظ  کنیم. مدیرعامل شرکت مادر تخصصی خدمات کشاورزی همچنین از راه اندازی  شهر موزه خاویار نیز خبر 
داد و گفت: برنامه داریم که شــهر موزه خاویار را در بندر کیاشــهر فعال کنیم و عاقه مندان نیز می توانند در این بخش هم مشارکت کنند. همچنین قصد 

داریم بورس خاویار را در آنجا راه اندازی کنیم.

ایســنا/هرمزگان مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: از ابتدای ســال تا نیمه تیر ماه ۱۲ فروند کشتی 
حامل کالای اساسی در بندر شهید رجایی پهلودهی و بیش از ۶۷۰ هزار تن انواع کالاها از طریق این بندر وارد 
کشــور شده است. حسین عباس نژاد صبح امروز )۲۷ تیرماه( با اشاره به تخلیه ۱۱۹ هزار تن گندم از ۲ فروند 
کشتی، افزود: تخلیه کشتی ۶۹ هزار تن گندم در اسکله ۱۳ از سه روز گذشته درحال انجام است. وی ادامه داد: 
کشــتی ۵۰ هزار تنی نیز در اسکله ۱۷ پهلودهی شده و درحال تخلیه محموله وارداتی گندم است. عباس نژاد 
در بخش دیگری از گزارش خودباوری اشاره به آمار تناژ و تعداد شناورهای کالای اساسی، اظهار کرد: از ابتدای 
ســال جاری تا ۱۸ تیر ماه امســال ۶۷۰ هزار و ۳۷ تن گندم، کود، شکر و ذرت از طریق ۱۲ فروند کشتی وارد 
بندر شــهید رجایی شده است. به گفته مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی در این بازه زمانی هفت 
فروند کشتی حامل ۴۲۴ هزار و ۶۳۹ تن گندم، ۱۲۷ هزار و ۷۷۰ تن کود، ۶۶هزار تن شکر و ۵۱ هزار و ۶۲۸ 

تن ذرت وارد این بندر شد.

مدیرعامل شرکت مادر تخصصی خدمات کشاورزی اعام کرد

تخلیه ۱۱۹ هزار تن گندم در بندر شهید حفظ ماهیان خاویاری مولد با میکرو سزارین
رجایی
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گزیده خبر

مدیرعامل بانک در دیدار با مدیران صندوق نوآوری و شکوفایی

حمایت بانک صادرات ایران از دانش بنیان ها کمک به 
چرخه صنعت کشور است

شرکت های دانش بنیان به دلیل حضور جوانان و نخبگان کشور، سهم ویژه ای 
در توســعه اقتصادی کشور داشته و تســهیل در ارائه محصولات و خدمات 
به این شــرکت ها با حمایت های بانک صادرات ایــران و صندوق نوآوری و 
شــکوفایی، کمک به چرخه صنعت کشور اســت.به گزارش روابط عمومی 
بانک صادرات ایران، ســید ضیاء ایمانی، مدیرعامل این بانک در نشست با 
محمدصادق خیاطیان، رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی با بیان این مطلب 
افزود: بخشــی از مأموریت بانک صادرات ایران ارائه خدمات جامع و متنوع 
بانکی و مالی به فعالان اقتصادی نقش آفرین در رشد و توسعه کشور بوده و 
این مهم از طریق عملیاتی کردن سیاست ها و راهبردهای مدون، پرقدرت تر 
از گذشته در سال جاری انجام خواهد شد.مدیرعامل بانک صادرات ایران در 
این نشســت که با حضور مهدی اقبالی راد معاون شعب بانک، مهدی رزمی 
معاون اعتباری و پرویز محسنی خرمی مدیر امور شعب غرب تهران برگزار 
شد، با ترسیم بخشی از اهداف و برنامه های عملیاتی در قانون جهش تولید 
دانش بنیان، حمایت مناســب و منطقی از این قانون را مورد تاکید قرار داد 
و افزود: تلاش و همکاری بانک صادرات ایران با این شرکت ها ثابت می کند 
که بانک صادرات ایران حامی همه جانبه شرکت های دانش بنیان است.رییس 
صندوق نوآوری و شکوفایی نیز در این نشست از حمایت های بانک صادرات 
ایران در حوزه ارائه خدمت و حمایت از شــرکت های دانش بنیان در ســال 

1401 تشکر و قدردانی کرد.
با حضور رئیس جمهور به بهره برداری رسید:

تامین مالی 143 میلیون یورویی بانک توسعه 
صادرات ایران در پتروشیمی گچساران

مجتمع پتروشیمی گچســاران در یاســوج، با حمایت مالی 143 میلیون 
یورویی بانک توســعه صادرات ایران در سفر استانی رئیس جمهور وارد فاز 
بهره برداری شــد.به گزارش اگزیم نیوز، طرح احداث کارخانه تولید اتیلن 
به ظرفیت یک میلیون تن در ســال، با تامیــن مالی 165 میلیون یورویی 
به صورت ســندیکایی از محل منابع صندوق توسعه ملی و منابع بانک)55 
میلیون یورو(، روز گذشــته با حضور رئیس جمهور، سید ابراهیم رئیسی به 
بهره برداری رســید.این مجتمع بزرگترین طرح صنعتی استان یاسوج بوده 
که به دلیل اســتفاده 83درصدی از تجهیزات ســاخت داخل و مهندسی و 
اجرا با تکیه بر توان متخصصان داخلی، با نام ایرانی ترین پتروشیمی کشور 
شناخته می شود.پیش بینی می شود با راه اندازی این طرح، استان کهگیلویه 
و بویراحمد رشد و توسعه همه جانبه ای را داشته باشد.گفتنی است،میزان 

اشتغالزایی این طرح سه هزار نفربوده است.
افتخاری دیگر برای بانک پاسارگاد؛

 محبوبترین نام تجاری صنعت بانکداری ایران "جایزه 
ملی انتخاب نخست مشتریان در صنعت بانکداری" را 

نیز کسب کرد
 به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد، کسب جایزه ملی "انتخاب نخست 
مشتریان در صنعت بانکداری" تنها یکی از موفقیت های این بانک در اجلاس 
طرح انتخاب ملی بود و این بانک در ســه حوزه دیگر شامل: نشان برترین 
 A+ -Security( انتخاب ملی صنعت بانکداری، استاندارد و جایزه بین المللی
Profitability in banking Awards & 2023( بالاترین ســطح ســودآوری و 
امنیت در ارائه خدمات بانکی از ســوی اتحادیــه اروپا و جایزه ملی برترین 
و تأثیرگذارترین روابط عمومی در معرفی خدمات بانکی نیز موفقیت کسب 
کرده اســت.از جمله اهداف تجاری اجلاس استراتژی های توسعه خدمات، 
تولیدات و صادرات برترین شرکت های ایران، باعنوان اجلاس طرح انتخاب 
ملی می توان به: معرفی دســــتاوردها، توانمندی هــا، خدمات و تولیدات 
ویژه و نوین مجموعه ها، کمک به توســـعه فروش محصــولات و خدمات، 
جذب حداکثری مشــتریان با اعتبار بخشــی جهانی، بررسی فرصت های 

سرمایه گذاری و تولید در مناطق آزاد و تجاری اشاره کرد.
بازدید اعضای هیات مدیره بانک ایران زمین از شعب 

استان فارس
به منظور افزایش تعامل میان کارکنان اســتان ها با مدیران عالی و بررســی 
عملکرد شــعب اســتانی بانک ایران زمین، اعضای هیأت مدیره این بانک از 
مدیریت شعب استان های فارس، بوشهر، کهگیلویه و بویراحمد بازدید کردند.

در ادامه این سفر استانی مراسم دیدار اعضای هیأت مدیره بانک ایران زمین با 
مدیران، روسا و کارکنان ستاد و شعب منطقه برگزار شد.عبدالمجید پورسعید 
مدیرعامل بانک ایران زمین، در این مراسم تلاش کارکنان را نماد عزم جدی 
و همدلــی میان همه همکاران بیان کرد و گفــت: عملکرد و زحمات نیروی 
انسانی در یک سازمان تعیین کننده موفقیت آن سازمان می شود و ارزشمند 
اســت.مدیرعامل بانک ایران زمین، کلید اصلی مسیر پیشرفت بانک را نگاه 
همکاران به بانک به عنوان یک خانواده بزرگ دانســت و افزود: همکاران من 
بانــک را متعلق به خود می دانند و برای خود تلاش می کنند و همین حفظ 
همبستگی و مشارکت بین آنان موجب رشد و تعالی بانک شده است.پورسعید 
ســرویس های بانکداری دیجیتال این بانک را بستری مناسب برای افزایش 
رضایت مشــتریان و کســب تجربه ای متفاوت از خدمات بانکی بیان کرد و 
افزود: با توسعه زیرساخت های بانک در حوزه فناوری اطلاعات، اکوسیستم و 
بستر مطلوبی در حوزه بانکداری دیجیتال و ارائه سرویس های بانکی آنلاین 
ایجاد شــده اســت و همکاران با معرفی دقیق این خدمات به مشتریان می 
توانند حرکت موثری در افزایش میزان جذب و رضایت مشتری داشته باشند.

غلامرضــا فتحعلی در آئین افتتاح ســاختمان جدید منطقه البرز، قزوین و 
زنجان مطرح کرد:

بانک سینا به توسعه زیرساخت ها توجه ویژه ای دارد
مدیرعامل بانک ســینا گفت: توسعه زیرساخت ها و بسترهای فعالیت های مرتبط 
با کسب وکار بانک، در مرکز توجه بانک ســینا قرار دارد.به گزارش روابط عمومی 
بانک ســینا، غلامرضا  فتحعلی در آئین افتتاح ســاختمان جدید مدیریت منطقه 
البرز، قزوین  و زنجان، ضمن تأکید بر لزوم ســرمایه گذاری در توسعه زیرساخت ها 
اذعان داشت: بر اســاس بررسی های صورت گرفته در سال گذشته، به این نتیجه 
رســیدیم که جابه جایی مدیریت منطقه البرز، قزوین و زنجان به شهرستان کرج 
می تواند نتایج و دستاوردهای مطلوبی برای بانک به همراه داشته باشد. به همین 
دلیل موضوع جابجایی ســتاد مرکزی منطقه از زنجان به البرز در دستور کار قرار 
گرفت.وی ادامــه داد: منطقه البرز، قزوین  و زنجان بــه عنوان یکی از قطب های 
صنعتی کشور دارای نقاط قوت و ظرفیت های عدیده ای است که تمرکز بیشتر بر 
فعالیت در این منطقه می تواند به دســتیابی اهداف مد نظر بانک کمک کند.وی 
افزود: در شرایط کنونی، حصول موفقیت در ارائه خدمات بانکی بر مشتری مداری 
و رضایتمندی مشتریان استوار شده است و جابه جایی ساختمان مدیریت منطقه 

نیز بر محور رضایت مندی مشتریان صورت گرفته است.
مشارکت فعال بانک سامان در نمایشگاه صنعت کاغذ 

و سلولزی
ششمین نمایشــگاه بین المللی کاغذ، کارتن، فرآورده های سلولزی و ماشین آلات و 
صنایع وابســته، در محل دائمی نمایشــگاه های بین المللی تهران برگزار می شــود.

به گزارش ســامان رسانه، بانک سامان با گســتره متنوعی از خدمات و محصولات 
در حــوزه صنعت کاغــذ، مقوا، کارتن و فرآورده های ســلولزی و با هدف همراهی و 
حمایــت از فعالان ایــن صنعت در حوزه خدمات ریالــی، ارزی و اعتباری با کادری 
متشــکل از مدیران ارشد، میانی و کارشناسان متخصص در ششمین نمایشگاه این 
صنعت حضور فعال خواهد داشت.این گزارش حاکی است بانک سامان که به  واسطه 
خدمات گسترده و کامل خود در سال های گذشته به انتخاب اول شرکت های فعال در  
حوزه کاغذ، مقوا و صنایع سلولزی کشور تبدیل شده، با کادری کامل در این رویداد 
نمایشگاهی حاضر می شــود و در نظر دارد تا در طول برگزاری نمایشگاه با جلسات 
و ملاقــات حضوری، آخرین خدمات و امکانات خود را در اختیار این حوزه اقتصادی 

کشور قرار دهد
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

بسیاری از پروژه های کلان کشور با حمایت بانک های 
خصوصی به سرانجام می رسد

عضو کمیســیون صنایــع و معادن مجلــس بابیان این که اظهــارات و نقدهای 
غیرمنصفانه در خصوص بانک های خصوصی مبنای کارشناسی و تخصصی ندارد، 
گفت: بسیاری از پروژه های کلان کشور با مشارکت و حمایت بانک های خصوصی 
به بهره برداری می رسد.به گزارش پایگاه خبری نسیم اقتصاد، حجت الله فیروزی 
اظهار داشــت: بانک های خصوصی با جذب ســرمایه های مردم و سرمایه گذاران 
ایــن ظرفیت را ایجاد کردند که نقدینگی به صورت هدفمند و در راســتای رونق 
حوزه های اقتصادی کشور صرف شود.وی گفت: در شرایط سخت اقتصادی فعلی, 
بانک های خصوصی در توانمندســازی حوزه تولید بســیار اثرگذار هستند و این 
امکان وجود دارد بتوانیم با حمایت های آن ها از فضای ســنگینی که به واســطه 
تحریم ها با آن مواجه هســتیم گذر کنیم.این نماینده مجلس بابیان این که کار 
بانکداری کار مشخص و معلومی است و ناظر بر عملکرد بانک ها نیز بانک مرکزی 
اســت، گفت: آنچه باید ملاک قرار گیرد نظر کارشناســی بانک مرکزی است و 
مــردم نباید به اظهاراتی که در فضــای عمومی علیه بانک های خصوصی مطرح 
می شــود توجه کنند و باید اجازه بدهیم بانک ها کار بانکداری خود را در فضایی 

آرام انجام دهند.

وزارت اقتصاد:

تحول در جمع آوری و فروش اموال تملیکی بدون توقف ادامه دارد
ارائه آمار از آنچه در انبارهای اموال تملیکی باقی مانده در بستر 
رکوردهای آماری ثبت شده در دولت سیزدهم از تحول در جمع 
آوری و فروش اموال تملیکی قابل تفسیر است و حکایت از یک 
روند تحولی بدون توقف و در عین حال شــفاف دارد. به گزارش 
ایسنا، وزارت امور اقتصادی و دارایی در پاسخ به نماینده کاشمر 
در مجلــس توضیح داد: انتقاد ایــن نماینده مجلس از وضعیت 
بلاتکلیفی اموال در انبارهای سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی شاید پیش از دولت سیزدهم مصداق پیدا می کرد اما در 
دولت فعلی به خصوص در حوزه اموال تملیکی اقدامات جدی و 
قابل توجهی انجام شده تا کم کاری های جدی گذشته به نحوی 
جبران شود. تاکید صریح رئیس جمهور در ابتدای دولت و پس از 
بازدید از انبارهای اموال تملیکی در بوشهر بر سه موضوع تعیین 
تکلیف کالاها، ساماندهی انبارها و موضوع ایجاد ساختار سازمان 
تحرکی موثر در این ســازمان ایجــاد کرد تا جایی که کالاهایی 
کــه حتی از اواخر دهه ۷0  در انبارها وجود داشــت در ســال 
1400 تعیین تکلیف شدند.آمارها حکایت از تحول در فرایندها 
و ایفای وظایف این ســازمان دارد. ســال گذشته تعیین تکلیف 
نسبت به 30 سال گذشته از زمان تاسیس فعالیت سازمان اموال 
تملیکی 31 برابر شــد و این روند همچنان با قوت ادامه دارد تا 
جایی که تعیین تکلیف کالا در 4 ماه ابتدایی امســال نسبت به 
مدت مشابه سال گذشــته 2۷۹ درصد رشد داشته است. سال 

1401 اعاده دادرســی در ســازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی نسبت به کل سال های فعالیت سازمان اموال تملیکی 
42 برابر شــد. همچنین فروش اموال تملیکی در سال گذشته 
نسبت به کل سنوات فعالیت ســازمان اموال تملیکی 4۷ برابر 
شــد. در سال گذشــته اعاده کالای متروکه 1025 درصد رشد 
داشــته اســت همچنین به عرصه و اعیان انبارهای سازمان که 
از زمان تاسیس ســازمان تا سال 1400 عدد 54 هزار مترمربع 
بود از نیمه دوم 1400 تاکنون، ۷5 هزار مترمربع اضافه شــده و 
1.5 برابر 30 سال گذشــته انبار در اختیار ما قرار داد. در مورد 
قفسه بندی اولین قدم در بحث ساماندهی انبارها است و سال ۷2 
تا 1400 میزان 2300 مترمربع قفسه بندی داشتیم اما از شروع 
فعالیت ما در این دولت 55 هزار مترمربع قفسه بندی اضافه شد. 
ماشــین آلات راهسازی و خودروهای متروکه و قاچاق سال ها در 
انبارها باقی مانده بود، 4068 دستگاه موتورسیکلت در انبارهای 
اموال تملیکی است، حدود 500 دستگاه ماشین آلات راهسازی 
اســت که بخشــی از آن به فروش رفته همچنین حدود 3 هزار 
دســتگاه خودروی سواری در انبارها اســت.ارائه آمار از آنچه در 
انبارها باقی مانده در بستر رکوردهای آماری ثبت شده در دولت 
ســیزدهم از تحول در جمع آوری و فروش اموال تملیکی قابل 
تفسیر است و حکایت از یک روند تحولی بدون توقف و در عین 

حال شفاف دارد.

بانک سپه در صدر بانک های پرداخت کننده تسهیلات 
بدون ضامن قرار گرفت

بر اســاس اعلام وزارت اقتصاد، بانک سپه با پرداخت 1۷ هزار و 6۹۹میلیارد 
تومان به بیش از 630 هزار نفر، در صدر بانک های پرداخت کننده تسهیلات 
بدون ضامن در کشــور قرار گرفت. بر اساس اعلام وزارت اقتصاد، بانک سپه 
بــا پرداخت 1۷ هزار و 6۹۹میلیارد تومان به بیش از 630 هزار نفر، در صدر 
بانک های پرداخت کننده تســهیلات بدون ضامن در کشــور قرار گرفت.به 
گزارش پایگاه اطلاع رســانی بانک سپه، این بانک بر اساس گزارش عملکرد 
منتشر شــده بانک های دولتی و خصوصی شــده در پرداخت تسهیلات تا 
ســقف یک میلیارد ریال بدون ضامن، در جایگاه نخست بانک های پرداخت 
کننده تســهیلات بدون ضامن در کشــور قرار گرفت. بر اساس اعلام وزارت 
امور اقتصادی و دارایی، بانک ســپه از تاریخ اول بهمن ماه سال 1400 تا 15 
خردادماه ســال 1402 با پرداخت بالغ بر 1۷ هــزار و 6۹۹ میلیارد و ۷5۹ 
میلیون تومان به 63 هزار و 11 نفر، از نظر تعداد و حجم تســهیلات اعطایی 
در صدر بانک های پرداخت کننده تسهیلات بدون ضامن در کشور قرار گرفت.

لازم به ذکر اســت، بانک های دولتی و بانک هایی که دولت سهام مالکیتی 
آنها را در اختیار دارد، از ابتدای بهمن 1400 تا نیمه خردادماه 1402 به یک 
میلیــون و ۹28 هزار و ۷24 نفر، 68 هزار و 881 میلیارد تومان تســهیلات 

پرداخت کرده اند.
1۸۰۰ سازمان در چارچوب طرح مهریار با بانک 

قرض الحسنه مهر ایران همکاری می کنند

بیــش از 1800 شــرکت و دســتگاه در چارچــوب طرح مهریــار با بانک 
قرض الحسنه مهر ایران همکاری می کنند و حقوق 425هزار نفر از این طریق 
پرداخت می شود.به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک قرض الحسنه 
مهر ایران، طرح مهریار یکی از طرح های جدید بانک اســت که توانسته در 
حدود یک ســالی که از ارائه آن می گذرد، دستگاه ها و سازمان های مختلفی 
را ترغیب به اســتفاده از مزایای خود کند.سازوکار طرح به گونه ای است که 
سازمان ها با واریز حقوق و مزایای کارکنان خود از طریق بانک قرض الحسنه 
مهر ایران، می توانند بخشــی از این منابع را به عنوان وام قرض الحســنه به 

کارکنان خود تخصیص دهند.

بر مبنای میانگین سپرده های جاری در بانک گردشگری 
2 میلیارد ریال تسهیلات بگیرید

با ایجاد میانگین سپرده های جاری  4 تا 12 ماهه در بانک گردشگری، می توان 
بین 35 تا 300 درصد ســپرده خود تا 2 میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت 
دریافت کرد.بانک گردشــگری در راستای ارائه خدمات ویژه به مشتریان خود، 
با اجرای طرح پارســا بر مبنای میانگین ســپرده های قرض الحسنه جاری تا 2 
میلیارد ریال تسهیلات با نرخ 2 و 4 درصدی پرداخت می کند.به گزارش روابط 
عمومی بانک گردشگری، از جمله ویژگی های طرح پارسا، قابلیت انتقال امتیاز 
تســهیلات به ســایر افراد  و دوره های معدل گیری سپرده در 4 ، 6 و 12 ماهه 
است.در راستای تشویق مشتریان به سپرده گذاری در حساب های قرض الحسنه 
جاری، امکان اعطای تســهیلات ارزان قیمت به مشتریان حقیقی و حقوقی بر 
اساس معدل حســاب جاری آنها در قالب طرح پارســا فراهم  شده است.این 
گزارش حاکیســت: مشتریان مشمول دریافت تســهیلات از طریق این طرح 

می توانند امتیاز دریافت تسهیلات خود را به شخص دیگر واگذار کنند.

رئیس کل گمرک ایران گفت: امکان ترخیص کالاهای اساســی بخش غیر دولتی به صورت 
100درصدی از امروز در گمرکات کشور فراهم شد. به گزارش ایسنا، محمد رضوانی فر با اعلام 
این خبر اظهار کرد: این امکان پس از دریافت مصوبه مرتبط و ابلاغ آن از طریق مراجع ذیربط 
فراهم شــده است که با این مصوبه از امروز گمرک کالاهای اساسی سریع الفساد بخش غیر 
دولتی را به مانند بخش دولتی صد درصد بدون تخصیص ارز ترخیص می کند. رضوانی فر افزود: 
یکی از مهمترین بندهای این مصوبه ترخیص 10 درصد از کالاهای اساسی باقی مانده از قبل 
در گمرکات وفق مصوبه قبلی است که با پیگیری های گمرک و ابلاغ این مصوبه از امروز نسبت 

به انجام تشریفات گمرکی و آزادسازی این کالاها نیز اقدام می شود.

در حالی شاخص کل بازار سرمایه روز گذشته 3.2 درصد افت کرده بود، که امروز 2.2 درصد تقویت شد. کد خبر : 153065 به 
گزارش خبرنگار ایبِنا، شاخص کل بازار سرمایه امروز )سه شنبه 2۷ تیر( 43 هزار و 122 واحد رشد کرد و در کانال یک میلیون 

و ۹۹۹ هزار واحدی ایســتاد. بدین ترتیب در این روز شــاخص کل بازار سرمایه 2.20 درصد تقویت شد. شاخص هم وزن بیش از 15 هزار واحد رشد کرد و در کانال 
۷03 هزار واحدی ایستاد. در این بازار 42۹ هزار معامله به ارزش ۷1 هزار میلیارد ریال انجام شد. در این روز به ترتیب نماد های فولاد، فملی، شستا، وبملت و پارسان 
بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص کل بازار سرمایه داشتند و عامل صعود بازار سرمایه شدند. در مقابل نماد های نوری، شبریز، پارس و خبهمن بیشترین تاثیر منفی 
را بر شاخص کل بازار سهام برجای گذاشتند. شاخص کل فرابورس نیز امروز 581 واحد معادل 2.25 درصد تقویت شد و در کانال 26 هزار و 38۷ واحدی ایستاد. در 
معاملات امروز بازار سهام گروه خودرو بیشترین حجم معاملات را از آن خود کرد. گروه فلزات اساسی در معاملات امروز مورد توجه قرار گرفت و توانست رتبه دوم در 
حجم معاملات را از آن خود کند. لازم به ذکر است که 8 روز معاملاتی بازار سهام قرمز پوش بود، اما امروز شاخص کل بازار سرمایه با قدرت به مدار صعودی بازگشت. 

در بازار امروز گروه بانک و انبوه سازی یک دست سبز پوش بودند و اکثر نمادهای این دو گروه در صف خرید قفل شده بودند.

رئیس کل گمرک خبر داد

ترخیص ۱۰۰ درصدی کالاهای 
اساسی بخش غیر دولتی از امروز

 بازگشت شاخص هم وزن به کانال ۷۰۰ هزار 
واحدی

معامله غلات دریای سیاه متوقف شد
کاخ کرملین روز دوشنبه )1۷ جولای( اعلام کرد که قرارداد غلات اوکراین ساعاتی قبل از 
انقضای آن به پایان رسید و اگر شرایط آن برآورده شود، مسکو به توافق بازخواهد گشت.
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گزیده خبر

ترامپ نقشه اش برای خاتمه ۲۴ 
ساعته جنگ اوکراین را گفت

دونالد ترامپ به شــرح برنامه اش جهت پایان دادن جنگ روسیه-اوکراین 
در عرض ۲۴ ســاعت پرداخت و تاکید کرد که رئیس جمهوری اوکراین باید 
معامله و توافقی را برقرار کند. او بار دیگر به جو بایدن تاخت و او را "کوکائینی" 
خواند. به گزارش ایســنا، دونالد ترامپ، رئیس جمهوری ســابق آمریکا طی 
مصاحبه ای با برنامه "ســاندی مورنینگ فیوچــرز" از تلویزیون فاکس نیوز 
اظهار کرد: من روابط خوبی با ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهوری اوکراین و 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه دارم. اما جو بایدن رئیس جمهوری 
آمریکا قادر به برقراری ارتباط با رهبران جهان نیست. او در ادامه تاکید کرد: 
این اشخاص )زلنسکی و پوتین( و همچنین امانوئل ماکرون، رئیس جمهوری 
فرانسه باهوش هستند. البته می توانم به لیست بلند بالایی اشاره کنم اما در 
کل این ها افراد باهوش، سخت، به طور کلی شرور و در بازی های خود درجه 
یک هستند. اما یک نفر وجود دارد که هیچ ایده ای از آنچه در حال رخ دادن 
اســت، ندارد. خطرناک ترین زمان در تاریخ کشور ماست. دونالد ترامپ در 
پاســخ به سوال مجری مبنی بر اینکه "چگونه می توان جنگ اوکراین را در 
عرض ۲۴ ســاعت به پایان رساند؟" خاطر نشان کرد: من زلنسکی را خیلی 
خوب می شناســم. پوتین را هم خیلی خوب می شناسم، حتی شاید بهتر از 
زلنســکی. و رابطه بسیار خوبی با هر دو آن ها داشتم. برای برقراری صلح به 
زلنســکی فقط خواهم گفت: باید معامله کنــی. به پوتین هم می گویم اگر 
توافق نکنی، به زلنسکی بیش از این ها کمک می کنیم. اگر مجبور شویم، به 
اوکراین بیش از آنچه دریافت کرده، خواهیم داد. من روزی این قرارداد صلح 
را یک روزه انجام خواهم داد. من زلنسکی را متقاعد خواهم کرد تا قراردادی 
با پوتین ایجاد کند. رئیس جمهوری ســابق آمریکا در یک مصاحبه تلفنی 
دیگر به جو بایدن تاخت. البته این اولین باری نیست که او چنین ادعاهایی 
را مطرح می کند. ترامپ دائما در شــبکه اجتماعی خود "تروث سوشــال"، 
طــی مصاحبه های تلویزیونی و یا کارزارهای انتخاباتی بایدن را به باد انتقاد 
می گیرد. یکی از ســوژه های اخیر کشف کوکائین در کاخ سفید بوده است 
و ترامپ چندین بار مدعی شــده که این مواد مخدر به جو بایدن و پسرش 
هانتر بایدن متعلق است. او در مصاحبه تلفنی با یک مفسر سیاسی راست گرا 
عنوان داشت: ما نمی توانیم رئیس جمهوری داشته باشیم که کوکائین مصرف 
می کند و در عین حال باید با تســلیحات هسته ای و چیزهای دیگر مقابله 
کند. دونالد ترامپ در پایان تاکید کرد: علی رغم اینکه سرویس مخفی ایالات 
متحده آمریکا به پرونده و تحقیقات کشف کوکائین در کاخ سفید پایان داد، 
اما این سرویس می توانست کسی که کوکائین را وارد کاخ سفید کرده، پیدا 
کند. البته این رئیس جمهور سابق آمریکا پیشتر به چنین سناریو احتمالی 
و مشابهی اشاره کرد و نوشته بود: »آیا کسی جدا باور می کند کوکائینی که 
در کاخ سفید یافت شده برای شخص دیگری بجز جو و هانتر بایدن باشد؟! 
رسانه هایی که اخبار جعلی منتشر می کنند به زودی خواهند گفت این مقدار 
بسیار کم بوده و یا اینکه اصلا چنین چیزی کوکائین نبوده و دارویی شبیه به 

آسپرین بوده است و بدین ترتیب این داستان محو خواهد شد!«
وال استریت ژورنال فاش کرد:

بن سلمان: امارات از پشت به 
ما خنجر زد

یــک روزنامه آمریکایی در گزارشــی به اختلاف نظرهای شــدید میان ولیعهد 
عربســتان و رئیس امارات پرداخت و اصلی ترین دلیــل این بحران را رقابت دو 
طرف بر سر اینکه چه کسی در منطقه دست برتر باشد، دانست. به گزارش ایسنا، 
روزنامه آمریکایی وال استریت ژورنال در گزارشی طولانی به اختلاف نظر شدید 
میان محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان با محمد بن زاید، رئیس امارات پرداخت 
و نوشت، بحرانی که از مدت ها قبل نشانه های آن نمایان شده، از دسامبر گذشته 
به حقیقت پیوســته اســت. این روزنامه آمریکایی نوشت، اصلی ترین دلیل این 
بحران رقابت بر سر این است که چه کسی در منطقه دست برتر است به ویژه که 
نفوذ آمریکا کاهش یافته و بن سلمان نیز احساس می کند دیگر به راهنمای سابق 
خود –بن زاید- نیازی ندارد. وال اســتریت ژورنــال در ادامه گزارش خود آورد، از 
جمله نشانه های نمایان این اختلاف نظر، حضور نیافتن بن زاید در دو اجلاس آخر 
در عربستان یعنی اجلاس سران کشورهای عربی با حضور رئیس جمهور چین و 
دومی جلاس سران کشورهای عربی با حضور سوریه است.  این روزنامه آمریکایی 
به نقل از برخی شــاهدان عینی نوشت، دسامبر گذشته بن سلمان خبرنگاران 
داخلی را در ریاض برای یک نشست توضیحی بی سابقه جمع کرد و پیام عجیبی 
را به آنها منتقل کرد و گفت، امارات، همپیمان قدیمی ما در چند دهه گذشته، 

از پشت به ما چاقو زد و باید ببینیم چه کاری می توانیم انجام دهیم.

سراسر اراضی اشغالی صحنه 
تظاهرات، دستگیری  و بستن مسیرها

رســانه های رژیم صهیونیســتی از آغاز چندین تظاهرات در سراسر اراضی 
اشــغالی در ساعات اولیه صبح امروز، سه شنبه خبر دادند. به گزارش ایسنا، 
به نقل از این رسانه ها، تظاهرات علیه طرح اصلاحات قضایی کابینه تندروی 
بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی همانطور که مخالفان این 
طرح وعده داده بودند، صبح امروز از حدود ساعت هفت صبح به وقت محلی، 
از میدان بیما در تل آویو آغاز شــد. هزاران اسرائیلی از ساعات اولیه صبح در 
تظاهرات گسترده علیه اصلاحات قضایی شرکت کرده  و به خیابان ها آمدند.

طبــق این گزارش، معترضان ورودی بورس تل آویو و پایگاه »کریاه« وزارت 
جنگ رژیم صهیونیســتی در تل آویو را بستند. معترضان همچنین چندین 
جاده و چهارراه اصلی را مســدود و تردد خودروها در این مناطق را مختل 
کردند. تظاهراتی نیز در مقابل خانه بار دیوید، رئیس هســتدروت )اتحادیه 
ســندیکاهای کارگری رژیم صهیونیستی( در شــهر »کریات اونو« درحال 
برگزاری اســت. معترضان از بار دیوید خواستند که اقتصاد را تعطیل کند 
و بــه تظاهرات بپیوندد. معترضان بنرها و پلاکاردهایی را حمل کرده که بر 
روی آنها نوشته شده بود: "تنها بار دیوید می تواند جلوی این کار )اصلاحات 
قضایــی( را بدون خونریزی بگیرد." روزنامه عبری زبان هاآرتص هم گزارش 
داد که صدها تظاهرکننده، از جمله نظامیان و افسران سابق، به عنوان بخشی 
از تظاهرات »روز آشوب« علیه کابینه نتانیاهو، از سه نقطه به سمت ورودی 
پایگاه کریاه در مرکز شهر تل آویو که مقر وزارت جنگ،  دیگر وزارتخانه ها و 
ســایر سازمان های دولتی را در خود جای داده است، راهپیمایی و تظاهرات 
کردند. معترضان همچنین خیابان ۶ در تل آویو را بســتند و در تلاشــند تا 
جلوی حرکت قطارها را بگیرند. در همین راستا، راه آهن رژیم صهیونیستی 
به معترضان نســبت به عواقب عبور از خط زرد روی سکوها هشدار داد و از 
آنها خواســت از راه آهن دوری کنند. همزمان تعدادی از فعالان راستگرا در 
مقابــل خانه »گالی بهاراو میارا«، مشــاور قضایی کابینه نتانیاهو در تل آویو 
تظاهرات کردند. همچنین  تظاهرکنندگان وابســته به جنبش "اعتراض به 
فناوری پیشــرفته" به ســاختمان بورس یورش بردند و وارد آن شدند. آغاز 
تظاهرات علیه »اصلاحات قضایی« در سراسر اراضی اشغالی در همین راستا، 
پلیس رژیم صهیونیستی نیز اعلام کرد که تا ساعت ۱۰ صبح به وقت محلی 
۱۷ نفر از تظاهرکنندگان را بازداشت کرده است. ایتامار بن گویر، وزیر تندرو 
امنیت داخلی رژیم صهیونیستی نیز در واکنش به حضور معترضان به لایحه 
اصلاحات قضایی در خیابان ها گفت: تصویب بند نخســت اصلاحات قضایی 
در شور نخست نقطه آغاز است و اصلاحات قضایی قدرتی است که اشتها را 
بیشــتر می کند و کابینه نباید به این قانون بسنده کند. روزنامه عبری زبان 
یدیعــوت آحارانوت نیز در این باره گــزارش داد: هزاران تظاهرکننده جاده 
مقابل بورس اوراق بهادار تل آویو را مســدود کردند و برخی دیگر جاده های 
منتهی به ساختمان وزارت جنگ را بستند. شبکه هفت رژیم صهیونیستی 
نیز اعلام کرد که مخالفان کودتای قانونی قصد دارند همزمان با سفر اسحاق 
هرتزوگ، رئیس این رژیم به آمریکا در مقابل سفارت آمریکا تظاهرات کنند. 
علاوه بر تل آویو بســیاری از شهرهای دیگر ازجمله قدس و حیفا نیز شاهد 
تظاهرات گسترده هســتند و معترضان جاده های ارتباطی میان شهرهای 
مختلف را مســدود کردند. رســانه های رژیم صهیونیستی افزودند، یک زن 
معترض در جریان تظاهرات در رعنانا در شمال تل آویو با ماشین زیر گرفته و 
به شدت زخمی شد.  تظاهرکنندگان علیه طرح دولت نتانیاهو برای تضعیف 

قوه قضائیه برنامه ریزی کرده اند اعتراضات گسترده ای برگزار کنند.

رژیم صهیونیستی در سرآشیبی سقوط اقتصادی بزرگ
 همزمان بــا تداوم اعتراضات علیه لایحــه جنجالی »اصلاحات 
قضایی« کابینه رژیم صهیونیســتی، معاون ســابق رئیس بانک 
این رژیم در ســخنانی گفت که این لایحه رژیم اشــغالگر را در 
سرآشیبی سقوط اقتصادی بزرگ قرار داده است. به گزارش ایسنا، 
»زوی اکشتاین«، معاون سابق رئیس بانک رژیم صهیونیستی در 
گفت وگو با شــبکه عبری زبان »کان« در این باره تاکید کرد که 
اصلاحات قضایی ســاختار قدرت در این رژیم را تهدید می کند و 
باعــث وخامت اوضاع اقتصادی آن می شــود. وی اذعان کرد که 
رژیم صهیونیستی امروز در سرآشیبی سقوط اقتصادی گسترده 
و بزرگ قرار دارد که به همه صهیونیســت ها و شــهرک نشینان 
آســیب خواهد رســاند. اکشــتاین ادامه داد، اصلاحات قضایی 
قابلیت های امنیتی رژیم اشــغالگر را نیز تهدید می کند، چراکه 
بر تمایل شرکت های فناوری پیشــرفته برای سرمایه گذاری در 
آن، به ویــژه ســرمایه گذاران خارجی تأثیر می گــذارد. این مقام 
صهیونیست همچنین تاکید کرد که رژیم اشغالگر طی سال جاری 
میلادی نسبت به سال های گذشته کاهش چشمگیری در زمینه 
سرمایه گذاری های فناوری پیشــرفته را شاهد بوده است و  بازار 
عدم اطمینان سرمایه گذاران و کاهش فعالیت اقتصادی را نشان 
می دهد. در همین راستا، پروفسور »آس پرزیس«، از اقتصاددانان 

برجسته رژیم صهیونیستی نیز معتقد است که این رژیم  مشکل 
بسیار بزرگی در زمینه اقتصادی دارد و اقتصاد آن درحال حرکت 
به ســمت هرج و مرج است. پیشــتر نیز روسای بانک های رژیم 
صهیونیســتی به بتسلئیل اسموتریچ هشــدار داده بودند که به 
دلیل ترس ســرمایه گذاران از طرح کابینه برای هدف قرار دادن 
سیستم قضایی، پول سرمایه گذاران خارجی ۱۰ برابر سریع تر از 
حد معمول درحال خارج شــدن از بانک های رژیم اشغالگر است. 
پافشاری کابینه بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
برای پیش بردن روند تصویب لایحه جنجالی »اصلاحات قضایی« 
بحران امنیتی و اقتصادی در اراضی اشغالی را تشدید کرده است 
و همزمان با ادامه تظاهرات کارشناسان و برخی مقامات نسبت به 
فروپاشی اقتصادی این رژیم هشدار داده اند. به رغم مخالفت های 
شــدید با این طرح؛ نخست وزیر رژیم صهیونیستی مدعی است، 
هدف آن ایجاد توازن بین قوه ها از طریق کاهش اختیارات دادگاه 
عالی به نفع کنست )پارلمان( است. اما منتقدان معتقدند که این 
اقدام راه را برای سوء اســتفاده از قدرت باز می کند، اپوزیسیون 
این طرح را گامی برای تضعیف استقلال دستگاه قضایی می داند 
که در نهایت دادگاه عالی رژیم صهیونیستی را تابع خواسته های 

سیاستمداران می کند.

رئیــس جمهوری ترکیــه در جده با 
ولیعهد عربســتان دیدار و گفت وگو 
کــرد. به گزارش ایســنا، بــه نقل از 
خبرگزاری آناتولی، محمد بن سلمان، 
ولیعهد عربستان عصر روز دوشنبه در 
شــهر جده از رجب طیب اردوغان، 
رئیــس جمهــوری ترکیه کــه در 
چارچوب ســفر به کشورهای حاشیه 
خلیج فارس شامل عربستان، قطر و 
امارات متحــده عربی به ریاض رفته، 
استقبال کرد.شبکه سعودی الاخباریه 
نیز گزارش داد که محمد بن سلمان 
مراسم استقبال رسمی از اردوغان در 
کاخ صلح در جده عربســتان برگزار 
کرد.پس از این اســتقبال، اردوغان و 
محمد بن ســلمان نشست رسمی و 
دیداری دوجانبه داشــتند که در آن 
درباره همکاری های دو کشور و روابط 
دوجانبه بحث و تبادل نظر شد. هدیه 
اردوغان به ولیعهد سعودی. اردوغان 
پس از دیــدار دوجانبه در کاخ صلح 
جده، یک خودروی "توگ" ســاخت 
داخل ترکیه را به ولیعهد ســعودی 
هدیــه داد.رئیس جمهــوری ترکیه 
با ماشــینی که به بن ســلمان داد و 
ولیعهد رانندگی می کرد به هتل محل 
اقامت خود بازگشت.رسانه های ترکیه 
پیشــتر گزارش داده بودنــد که تور 
اردوغان به کشــورهای حاشیه خلیج 

فارس احتمالا سرمایه گذاری هایی به 
ارزش بیش از ۵۰ میلیارد دلار را برای 

ترکیه به همراه خواهد داشــت. روز 
شنبه روزنامه ترکیه ای حریت به نقل 

از منابع آگاه گزارش داد که "بر اساس 
گزارش های قبلی انتظار می رود تنها 
قراردادها با امارات حدود ۴۰ میلیارد 
دلار به همراه داشــته باشد، در حالی 
که انتظار می رود معاملات با سرمایه 
گذاران ســایر کشورهای عربی بیش 
از ۱۰ میلیــارد دلار باشــد.« وزارت 
دفاع عربستان نیز امروز سه شنبه در 
جریان ســفر رجب طیب اردوغان به 
این کشــور، از امضای قراردادهایی با 
شــرکت ترکیه ای »بایکار« ســازنده 
هواپیماهای بدون سرنشین خبر داد.

وزارت دفــاع عربســتان در بیانیه ای 
در حســاب کاربری خــود در توییتر 
اعلام کرد: ولیعهد و رئیس جمهوری 
ترکیــه شــاهد امضای تعــدادی از 
بیــن  دوجانبــه  موافقت نامه هــای 
دو کشــور بودنــد که شــامل طرح 
اجرایی برای همکاری در زمینه های 
دفاعی،  صنایــع  توانمندســازی ها، 
تحقیق و توســعه و دو قرارداد خرید 
بین وزارت دفاع و شــرکت ترکیه ای 
بایکار )ســازنده پهپادها( می شــود. 
ترکیه و عربستان شامگاه دوشنبه در 
مستقیم،  گذاری  سرمایه  زمینه های 
صنایــع دفاعی، انــرژی و ارتباطات 
قراردادهایی امضا کردند. اردوغان قرار 
است پس از عربستان به قطر و امارات 

سفر کند.

 قرارداد عربستان با 
ترکیه برای خرید پهپاد

سخنگوی وزارت خارجه چین امروز )سه شنبه( با اشاره به 
حمله به پل کریمه گفت، ضرورت دارد که از وقوع حملات 
به زیرســاخت ها و تاسیســات غیرنظامی اجتناب شود. به 
گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، روز دوشنبه 
کمیته ملی مقابله با تروریسم روسیه اعلام کرد، کی یف یک 
حمله تروریســتی علیه پل کریمه انجام داد و در آن از دو 
زیردریایی بدون سرنشین استفاده کرد. بخش ماشین روی 
این پل تخریب شــده، دو بزرگسال کشــته و یک کودک 
زخمی شــده است. مائو نینگ، ســخنگوی وزارت خارجه 
چین گفت: طرف های مرتبط باید از حمله به تاسیســات و 
زیرســاخت های مدنی اجتناب کرده، امنیت غیرنظامیان را 
تامین و قوانین بشری بین المللی را رعایت کنند. وی ادامه 
داد، پکن امیدوار است که تمامی طرف های درگیر اقداماتی 
را برای یافتن راه حل های سیاســی این بحران انجام داده و 
به صورت مشترک در کاهش این وضعیت همکاری کنند. 
این دیپلمات خاطرنشان کرد: چین امیدوار است که شرکت 
کنندگان در توافق غلات بتوانند به صورت مناسبی مساله 

امنیت جهانی غذا را با اســتفاده از گفت وگو و رایزنی حل 
و فصل کنند. دیمیتری پسکوف، سخنگوی کرملین اعلام 
کرد که این توافق به صورت دوفاکتو منتفی شده و تنها در 
صورتی روسیه به آن بر می گردد که تعهدات در قبال مسکو 
سریعتر اجرایی شود. مائو نینگ ادامه داد: چین امیدوار است 
که طرف های درگیر بتوانند راه حل مناســبی برای امنیت 

جهانی غذا بیابند.

واکنش پکن به تعلیق توافق غلات و حمله به پل کریمه

زاخارووا )سه شــنبه( در کانال تلگرامی خود نوشــت، تلاش آمریکا برای دور نگهداشتن خود از حملات تروریستی کی یف 
نشــان می دهد که زلنســکی برای غرب سمی شده اســت. به گزارش ایســنا، به نقل از خبرگزاری تاس، ماریا زاخارووا، 
سخنگوی وزارت خارجه روسیه گفت: کاخ سفید علنا حملات تروریستی ارتکابی از سوی رژیم کی یف را انکار خواهد کرد 
و بین تامین ســلاح و اقدامات تروریســتی خطی ترسیم می کند. تمامی اینها فقط یک مزاحمت بیشتر است. اما آنچه مهم است چیز دیگری است و آن این 
اســت که ولودیمیر زلنســکی، رئیس جمهوری اوکراین تا حدودی برای غرب به عنصری سمی تبدیل شده است. اوایل روز دوشنبه، نیروهای اوکراینی از دو 
وسیله انفجاری کنترل از راه دور برای انجام حمله ای بر روی پل کریمه استفاده کردند که در نتیجه آن، یک دختربچه زخمی شد و والدینش جان باختند. 
کمیته تحقیقات روســیه تحقیقاتی را در این باره آغاز کرد. این حمله باعث توقف رفت و آمد بر روی پل شــد اما ســرویس خط آهن چند ساعت پس از این 

حمله کارش را آغاز کرد. ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه نیز این حمله را یک اقدام تروریستی دیگر از سوی "رژیم کی یف" دانست

وزارت دفاع روســیه امروز )سه شــنبه( اعلام کرد که نیروهای مسلح روسیه در اقدامی تلافی جویانه، با استفاده 
از سلاح های دریایی با دقت بالا به تأسیساتی که در آن اقدامات تروریستی علیه روسیه با استفاده از قایق های 
بدون سرنشــین آماده می شد، حمله گروهی انجام دادند. به گزارش ایسنا به نقل از اسپوتنیک، دربیانیه وزارت 
دفاع روسیه آمده است: نیروهای مسلح روسیه یک حمله تلافی جویانه جمعی در طول شب با سلاح های دریایی 
با دقت بالا به تأسیساتی که در آن اقدامات تروریستی علیه روسیه با استفاده از قایق های بدون سرنشین آماده 
می شد و همچنین در محل کارخانه کشتی سازی در نزدیکی شهر اودسا انجام دادند. این وزارتخانه در بیانیه ای 
اعلام کرد که نیروهای روســی در نزدیکی مناطق میکولایف و اودسا، تأسیسات ذخیره سوخت را با حجم کلی 
حدود ۷۰۰۰۰ تن منهدم کردند که سوخت ارتش اوکراین را تامین می کرد. این وزارتخانه افزود: "همه اهداف 
... مورد اصابت قرار گرفتند." این حملات یک روز پس از حمله به پل کرچ که روسیه را به کریمه متصل می کند 

و مسکو اوکراین را مسئول آن می داند، انجام شد.

زاخارووا: زلنسکی به عنصری سمی برای غرب بدل 
شده است

پاسخ نظامی شبانه روسیه به انفجار پل کریمه
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پیش از اســام، عرب جنگ در این ماه را حرام می دانست و ترک مخاصمه 
می کرد؛ لذا از آن زمان این ماه بدین اســم نامگذاری شــد و روز اول محرم 
را اول ســال قمری قرار دادند. در توضیح اینکه چرا ماه های دیگر که جنگ 
در آنها حرام است، محرم نامیده نمی شود می توان گفت: چون ترک جنگ 
از این ماه شــروع می شــد به آن محرم گفتند. به گزارش ایسنا، محرم ماه 
حماسه و شجاعت و جوانمردی، ماه ظلم ستیزی و مبارزه با تبعیض و ذلت 
اســت، محرم ماه امر به معروف و نهی از منکر فرا رســید. سام بر حسین، 
ســالار همه ناشران عقیده و جهاد، سام بر ســروِ بلند آزادی و معرفت که 
از ذلت بیزار بود و عاشــق آزادی... . این ماه در مکتب تشــیع یادآور نهضت 
حضرت سیدالشــهدا و حماسه  جاودان کرباســت. همچنین آغاز مجالس 
عزاداری حضرت اباعبدالله الحســین )ع( است، که مردم را به امور اعتقادی 
خویش آشنا می کند و دستورات دین خود را از حسینیه ها و تکایا و مساجد 
به خانه های فکر و دل خود به ارمغان می برند. شــرکت در مراسم عزاداری 
امام حســین )ع( و اشک بر سیدالشــهداء)ع( از وظایف ما در زمان غیبت 
امام زمان )ع( اســت. این ماه، یادآور دلاورمردی های یاران باوفای اباعبدالله 
الحسین)علیه السام(، فداکاری های حضرت زینب کبری)سام الله علیها(، 
حضرت امام سجاد)علیه الســام(، و همه  اسرای کاروان امام حسین)علیه 
الســام(، اســت. این ماه، یادآور خطبه ها و شــعارهای آگاهی بخش سالار 
شهیدان، نطق آتشــین حضرت زینب)سام الله علیها( و خطابه  غرای زین 
العابدین)علیه السام(، است.اعمال ماه محرم۱- به هنگام رؤیت هال محرّم، 
مســتحب است تکبیر بگویی و اگر می توانی دعای مشروحی را که سیّد در 
»اقبال الاعمال« آورده اســت، بخوانی.۲- در شــب اوّل محرّم، ۱۰۰ رکعت 
نماز بخوان و در هر رکعت ســوره »حمد« و »قل هو الّله« )سوره توحید( را 
می خوانی و هر دو رکعت را به یک سام پایان می دهی، در روایتی از رسول 
خدا)ص( آمده اســت: "هر کس این نمازها را بخواند و روز اوّل ماه محرّم را 
روزه بگیرد، مانند کسی است که در طول سال بر انجام خیر مداومت داشته 
باشد و تا سال آینده از فتنه ها محفوظ خواهد بود و اگر بمیرد، وارد بهشت 
خواهد شد". ۳- مطابق روایت دیگری از رسول خدا)ص( در شب اوّل محرم 
دو رکعت نماز می خوانی به این نحو: در رکعت اوّل ســوره »حمد« و سوره 
»انعام« و در رکعت دوم سوره »حمد« و سوره »یس«. عاوه بر این نمازها، 
مستحب است نماز اوّل هر ماه نیز خوانده شود. ۴- در روز اوّل محرّم، روزه 
گرفتن مســتحب است، که در روایتی امام رضا)ع( فرموده اند: "هر کس این 
روز را روزه بگیــرد و حاجت خویش را از خداوند بخواهد، خداوند دعایش را 
به اجابت خواهد رساند، این روز همان روزی بود که حضرت زکریاّ در آن، از 
خداوند فرزندی را طلب کرد و خداوند دعایش را به اجابت رساند و یحیی را 
به وی عنایت فرمود". ۵- از امام علی بن موسی الرضا)ع( نقل شده است که 
رســول گرامی اسام)ص( روز اوّل محرّم، دو رکعت نماز می خواندند و پس 
از نماز، دست ها را بلند می کردند و این دعا را سه مرتبه قرائت می فرمودند:  

خدایا تویی معبود ازلی و این سال تازه است
 از تو خواهم در این ســال نگهداریم را از شــیطان و نیروی بر این نفس که 
پیوســته به گناه فرمان می دهد و ســرگرمی بدانچه مرا به تو نزدیک کند  
ای صاحــب جالت و بزرگواری، ای تکیه گاه کســی که تکیه گاهی ندارد، 
ای ذخیــره آن کس که ذخیره ندارد، ای پناهــگاه آن کس که پناهگاهی 
ندارد، ای فریادرس آن کس که فریادرســی ندارد، ای پشــتیبان آن کس 
که پشــتیبانی ندارد، ای گنج آن کس که گنجی ندارد،  ای که آزمایشــت 
نیکوســت، ای بزرگ مایه امید، ای عزت بخــش ناتوانان، ای نجات بخش 
غریقــان، ای خاص کننده هالکان، ای نعمت بخش، ای زیباپرور، ای فزون 
بخش، ای نیکوده،تویی که ســجده کــرد )و به کمال خضوع درآمد( برایت 
ســیاهی شب و روشنی روز و تابش ماه و شــعاع خورشید و صدای ریزش 
آب و بهم خوردن درخت، ای خدایی که شــریک نداری، خدایا قرارمان ده 
بهتــر از آنچه مردم گمان کنند و بیامرز از ما آنچه را که نمی  دانند و مگیر 
ما را بدانچه گویند بس اســت مرا خدا، معبودی جز او نیســت،  بر او توکل 
کنم و اوســت پروردگار عرش عظیم، ایمان داریم به او و هرچه هســت از 
نزد پروردگار ماست و اندرز نگیرند جز خردمندان، پروردگارا منحرف مساز 
دل هــای ما را پس از آن کــه هدایتمان کردی و ببخش به ما از پیش خود 
رحمتی که براستی تویی بخشایشــگر. ۶- مرحوم »شیخ طوسی« فرموده 
است که مستحب است دهه اوّل محرّم را روزه بگیرد؛ ولی در روز عاشورا از 
غذا و آب امساک نماید، امّا روزه نگیرد، و چون وقتِ عصر فرا رسید، به مقدار 
کمی، تربت تناول کند )زیرا روزه گرفتن در این روز شیوه بنی امیّه بود که 

به شکرانه جریان کربا، روزه می گرفتند(.

رخدادها و اعمال ماه محرم

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

سفری به درون!

هنتنگ رد 01، کانسپتی جذاب و الکتریکی در شانگهای

برند چینی هنتنگ در نمایشــگاه امسال شانگهای یک سدان کانســپت جالب با نام رد ۰۱ را رونمایی کرده است. این خودرو با 
پیشرانه ی الکتریکی و همچنین پیشرانه ی درون سوز ۲ لیتری استاندارد در دسترس خواهد بود. رد ۰۱ توسط طراحی باروسی 
متولد شده و نشان دهنده ی آینده ی یک سدان چهار درب تولید انبوه است. البته با توجه به طراحی درب پشتی می توان آن را 
خودرویی فست بک دانست. اگرچه برخی خودروسازان ترجیح می دهند محصولاتشان خطوط واضح و خیزهای بسیار کمی در 
بدنه داشته باشند اما هنتنگ رد ۰۱ دقیقاً در مسیری متفاوت حرکت کرده است. تقریباً تمامی سطوح بدنه ی این کانسپت فرمی 
گوشه دار داشته و خط شانه ی آن به طور سورپرایز کننده ای بالاست. نمای جلوی گیرا، خط سقف خمیده و پروفایل عقب ب ام و 

مانند از دیگر ویژگی های این خودروی مفهومی می باشند.

درخواست مهاجم رئال  مادرید از ام باپه
رودریگو گوئس از کیلیان ام باپه درخواست کرد تا به رئال مادرید بپیوندد. به گزارش ایسنا و به نقل از بی ساکر، مدتی است که 
نام کیلیان ام باپه در سانتیاگو برنابئو شنیده می شود و از او به عنوان خرید تابستانی رئال یاد شده است. این بازیکن فرانسوی از 
تابستان گذشته مورد توجه مادریدی ها بوده ولی هنوز این انتقال نهایی نشده است. رودریگو گوئس یکی از استعدادهای جدید و 
بزرگ فوتبال برزیل است که در رئال مادرید بازی می کند و توانسته است عملکرد خوبی هم از خود نشان دهد. مهاجم رئال  مادرید 
از حضور احتمالی کیلیان ام باپه فرانسوی در مادرید ابراز خوشحالی کرد و دوست دارد او را در فصل آتی در کنار خودش ببیند.

او درباره به خدمت گرفتن کیلیان ام باپه گفت: در رئال مادرید اوضاع پیچیده اســت و هر ســال صحبت از او می شود. وقتی من 
آمدم، همه در مورد پوگبا صحبت می کردند. از چیزی خبر ندارم. ما منتظر می مانیم. امیدوارم ام باپه بیاید. اگر او به تیم ما بپیوندد 
خیلی به ما کمک خواهد کرد. کیلیان بازیکن بزرگی است ولی باز هم تاکید می کنم که اطاع خاصی ندارم. این مهاجم همچنین 
درباره خریدهای جدید رئال  مادرید در تابستان صحبت کرد: بازیکنان خوبی را به خدمت گرفتیم. بازیکنانی خریدیم که همگی 

جوان و باانگیزه اند و می توانند خیلی به تیم کمک کنند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب درک یک پایان

 The Sense of کتاب درک یک پایان با عنوان اصلی
an Ending رمانی از جولین بارنز اســت که در سال 
۲۰۱۱ برنده جایزه بوکر شــد. بارنز قبا سه بار، در 
ســال های ۱۹۸۴، ۱۹۹۸ و ۲۰۰۵ به لیست نهایی 
نامزدهای جایزه بوکــر راه پیدا کرده بود اما موفق 
به دریافت آن نشــد. این رمان که بر اساس آن یک 
فیلم نیز ساخته شده است ساختاری تقریبا پیچیده 
دارد. خواننده در ابتدای کتاب با ماجراهای ســاده 
و کوچکی روبه رو می شــود که در نهایت به شکل 
حلقه ای تکرار شــونده سرنوشت رمان را در دست 
می گیرند. درک یک پایان تقای تونی وبستر برای 
کشف حقیقت در لابه لای خاطراتی است که بدون 
ترتیب خاصی آن هــا را به یاد می آورد. تاش برای 
کشــف حقیقتی که مدارک کافی برای رجوع به آن وجود نــدارد و حافظه هم چندان قابل 
اتکا نیســت. جولین بارنز نویسنده اهل انگلیس است که در سال ۱۹۴۶ و از پدر و مادری که 
هردو آموزگار زبان فرانســه هستند در شهر لســتر به دنیا آمد. از دانشگاه آکسفورد در رشته 
زبان های جدید لیسانس گرفت و مدتی در سِمت فرهنگ نویس و موسسه لغت نامه آکسفورد 
کار کــرد. )تاثیر این کار را در کتاب هایش نیز می توان مشــاهده کرد.( بارنز در ادامه مســیر 
خود به روزنامه نگاری پرداخت و ســال ها ســردبیر ادبی و نقدنویس نشریات گوناگون بود. از 
بارنز رمان های متعددی به فارســی نیز ترجمه شده اســت اما در این میان کتاب درک یک 
پایان شهرت چشم گیری دارد. حسن کامشاد ترجمه خوبی از این کتاب ارائه کرده و تا جایی 
که توانســته، پیچیدگی های زبان جولین بارنز را به فارسی برگردانده است. در پایان رمان نیز 

گفت وگویی با نویسنده کتاب آمده است که به درک ذهنیت او کمک می کند.

حسین تهرانی

او را می توان بزرگترین نوازنــده تنبک در دوره معاصر 
دانست. اولین کنســرت تنبک در ایران نیز توسط وی 
اجرا شــد. حسین تهرانی در ســال ۱۲۹۰ شمسی در 
تهــران، خیابان ایران متولد شــد و تحصیات ابتدایی 
خود را در دبستان امیر اتابک به پایان رساند.تهرانی در 
کودکی زحمات و مصائب فراوانی متحمل شــده بود و 
آثار آلام و مصائب دوران طفولیت تا پایان عمر در چهره 
اش باقی بود. وی در جوانــی با آنکه از حیث مادی در 
مضیقه بود ولی هیچگاه از عشــق خود که همین یک 
مشت پوست چوب باشد مأیوس نشد و ضرب را به زیر 
عبا می گرفت و با پشــتکار وجدیت به نزد اســتاد خود 
حسین خان اسماعیل زاده می رفت. تهرانی از سال ۱۳۰۷ 
کار جدی خود را نزد اســماعیل زاده آغاز کرد و به علت 
رایج نبودن خط موسیقی، تمرینات تنبک را به کمک اصطاحاتی مثل: بله و بله و بله دیگه و یکصدو 
بیست و چهار و غیره به حافظه می سپرد. چندی بعد تهرانی به محضر استادانی چون: رضا روانبخش، 
مهدی قیاسی و کنگرلو که در تنبک نوازی تبحری داشتند، راه یافت و به سبک هر یک آشنایی کامل 
پیدا کرد؛ ولی او استاد اصلی خود را ابوالحسن خان صبا می دانست زیرا نکات فراوانی از او آموخت که 
بعدها بسیار از آن بهره گرفت و آن قدر زحمت کشید تا در سایهٔ سعی و کوشش و عمل توانست با هر 
کوشــش و نغمه ای، ریتم آن را با انگشتان سحرآور خود به روی ضرب بیاورد. فعالیت هنری: حسین 
تهرانی در سال اول تأسیس رادیو تهران در آن مؤسسه به فعالیت پرداخت و در سال ۱۳۲۳ به مدرسهٔ 
موسیقی کلنل وزیری راه یافت و تدریس تنبک را در آن مدرسه به عهده گرفت و کار خود را تا سال 
۱۳۲۸ که هنرستان موسیقی ملی به همت روح الله خالقی شروع به کار کرد، ادامه داد. وی برای اولین 
بار دست به ایجاد گروه تنبک زد و برای آن ها قطعاتی را تنظیم کرد که در اجرای آنها، گروه لزوماً به 

دو یا چند دسته مختلف تقسیم می شدند.

فرهنگ

ســازمان حج و زیارت از اعــزام زائران ایرانی به 
سوریه از سه شنبه، ۲۷ تیرماه ۱۴۰۲ خبر داد. به 
گزارش ایسنا، حمیدرضا محمدی، معاون عتبات 
ســازمان حج و زیارت گفت: اعــزام متقاضیان 
تشرف به اماکن زیارتی در کشور سوریه که چند 
وقتی متوقف شــده بود، با رایزنی ها از سرگیری 
می شــود. او افزود: با توجه بــه هماهنگی های 
صورت گرفته توســط ســازمان حــج و زیارت، 
هر هفته یک پرواز توســط شــرکت هواپیمایی 
کاســپین، زائران ثبت نام شده را در قالب کاروان 
زیارتی به دمشق منتقل می کند. معاون عتبات 
سازمان حج و زیارت با بیان این که پروازها فعا 
از مبدأ تهران انجام می شــود، گفت: نخســتین 
پرواز سه شنبه، ۲۷ تیرماه انجام می شود. به گفته او، متقاضیان برای ثبت نام سفر زیارتی 
سوریه می توانند به سامانه جامع عتبات به آدرس atabatorg.haj.ir یا دفاتر زیارتی مراجعه 
کنند. ســفر زیارتی ایرانی ها به ســوریه که در دوران همه گیــری کرونا به دلیل اعمال 
محدودیت های مســافرتی، متوقف شده بود، از سال گذشته موقت و محدود از سرگرفته 
شــد؛ آن زمان کاروان های حج و زیارت تنها از شهر مشــهد و هر هفته با یک پرواز به 
دمشق اعزام می شــدند که از اوایل امسال این سفرها به دلیل نبود پرواز  کامل متوقف 
شــد. پس از سفر رییس جمهوری به دمشق در اردیبهشت سال ۱۴۰۲ مقرر شد با رفع 
مشــکل پرواز، این سفرها از سر گرفته شود. پیش تر رؤسای سازمان حج و زیارت گفته 
بودند شــرکت های هواپیمایی داخلی به دلیل تحریم پروازها حاضر نیســتند به مقصد 

سوریه پرواز داشته باشند.

سفر ایرانی ها به سوریه آغاز شد
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